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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(O 09:01 h) 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, drahí hostia, pracovníci Bratislavskej župy, 

poprosím vás veľmi pekne, keby sme zaujali svoje miesta, o minútu by sme začali. 

(O chvíľku:) 

Vážení páni poslanci, 

veľmi pekne vás poprosím o pozornosť. Skôr ako začneme naše zasadnutie župného 

parlamentu, máme tu jednu veľmi smutnú udalosť, ktorá, bohužiaľ, súvisí aj s tým, čo sme sa 

tešili zasa pred niekoľkými týždňami, s majstrovstvami sveta v hokeji. V Jaroslavli bola 

havária lietadla a pri tej tragédii zahynuli nielen českí hokejisti, ale, bohužiaľ, aj náš 

slovenský kapitán. Preto by som vás veľmi pekne chcel poprosiť o minútu ticha za Pavla 

Demitru. 

(Prítomní povstali a minútou ticha si uctili pamiatku zosnulého slovenského hokejistu 

Pavla Demitru.)  

Takže dobrý deň, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci! 

Otváram XIII. zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Tak ako 

je to u nás zvykom, poprosím, otvoríme zasadnutie našou slovenskou hymnou. 

(Zaznela štátna hymna Slovenskej republiky; prítomní v sále stáli.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Ešte uvítam vzadu sediacich – v rámci náuky o spoločnosti z nášho Gymnázia 

Einsteinova druháci prišli medzi nás a ja pevne verím, že aj vďaka takýmto aktivitám už 

ďalšie volebné obdobie každý bude vedieť, čo je župa a čo župa znamená. 

Veľmi pekne ďakujem. 

Z dnešného zasadnutia sa ospravedlnili: pán poslanec Snopko, pán poslanec Ftáčnik, 

pani poslankyňa Vášáryová, pán poslanec Borguľa a, myslím si, že aj pán poslanec Frimmel, 

ktorý hovoril, že ak bude môcť, tak príde, ak nie, tak sa ospravedlňuje. (Pozn. zapisovateľky: 

Pán poslanec Frimmel na rokovanie prišiel neskôr; pri hlasovaní číslo 2 o 9:14 h bol už 

prítomný.) 

V tejto chvíli podľa prezenčnej listiny máme dvadsaťsedem ľudí. Čiže konštatujem, že 

zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona o samosprávnych krajoch. 

Prikročíme k voľbe overovateľov zápisnice. V zmysle čl. V bod 8 rokovacieho 

poriadku Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja zastupiteľstvo volí z poslancov 
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troch overovateľov zápisnice. Z poslaneckých klubov som dostal návrhy na nasledovné 

poslankyne a poslanca: 

− pani poslankyňa Zuzana Schwartzová, 

− pani poslankyňa Ružena Apalovičová 

− pán poslanec Peter Guttman. 

Poprosím, má niekto z pléna iný návrh? 

Pokiaľ nie, tak poprosím, prezentujte sa a hlasujte o tomto návrhu. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 1.)  

Za bolo tridsať hlasov z prítomných tridsiatich. 

Konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení: pani 

poslankyňa Schwartzová, pani poslankyňa Apalovičová a pán poslanec Guttman.  

Pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia za skrutátorov 

v zmysle rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK určujem dnešných overovateľov 

zápisnice.  

(V reakcii na hlasy z pléna:)  

Keďže vidím, že viacerí majú problém s hlasovaním, tak sa chcem opýtať... Technici, 

prosím vás, poďte. Zdvihnite ruku, kto má problém s hlasovaním, hneď to vyriešime. 

(Po chvíľke:) 

Poprosím o istú mieru trpezlivosti, lebo zdá sa, že máme jednu nefunkčnú kartu.  

(Po chvíľke:)  

Môžeme byť úplne pokojní, to sa aj vo veľkom parlamente stáva pravidelne. Takže 

chvíľku počkáme. 

(Po chvíľke:) 

Páni technici, môžem to brať tak, že je to vyriešené? (Po súhlasnej reakcii:) Ďakujem. 

Prikročíme k voľbe návrhovej komisie. 

Pani poslankyne, páni poslanci, predkladám návrhy na nasledovných poslancov do 

návrhovej komisie: 

− pani poslankyňa Irena Kyrinovičová (práve s čerstvou kartou), 

− pán poslanec Martin Zaťovič, 

− a pán poslanec Peter Mach. 

Poprosím, sú nejaké iné návrhy z pléna? 

Pokiaľ nie sú, tak poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 



K bodu    – Otvorenie zasadnutia, voľba overovateľov zápisnice, návrhovej komisie a schválenie programu  
K bodu 1 – Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 
plnenia september 2011 (1) 
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(Hlasovanie číslo 2.)  

Ďakujem pekne. 

(Výsledok hlasovania č. 2: Z prítomných tridsaťštyri poslancov za hlasovalo 

tridsaťjeden, jeden sa zdržal a dvaja nehlasovali.) 

Konštatujem, že návrhová komisia bola zvolená v zložení: pani poslankyňa Irena 

Kyrinovičová, pán poslanec Martin Zaťovič a pán poslanec Peter Mach. 

Poprosím členov návrhovej komisie, aby zaujali miesta za pracovným stolom 

návrhovej komisie. A poprosím, zoberte si so sebou aj hlasovacie karty.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prejdeme k bodu schválenie programu Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

V súlade so zákonom o samosprávnych krajoch a rokovacím poriadkom 

Bratislavského samosprávneho kraja bol všetkým poslancom zaslaný návrh programu 

rokovania s príslušnými materiálmi. 

Ešte by som rád zaradil do dnešného programu rokovania materiál, ktorý ste dostali pri 

prezentácii: „Návrh na schválenie prebytočného nehnuteľného majetku vo vlastníctve BSK.“ 

Do programu je zaradený ako bod číslo 3. A pôvodný bod 3 „Správa o výsledkoch kontrolnej 

činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja za 1. polrok 2011“ 

zaraďujem na koniec dnešného programu, a teda ako bod číslo 14 – pred bod Rôzne.  

Ide o iniciatívny materiál, ktorý vypracovala komisia majetku, a po dohode predsedov 

klubov a po dohode predsedov všetkých komisií ten materiál teda predkladám ako bod 3. 

Skôr ako pristúpime k hlasovaniu o takto pozmenenom programe, poprosím, či sú 

nejaké návrhy na zmenu alebo doplnenie programu.  

Pokiaľ nie sú, tak vás veľmi pekne poprosím, pani poslankyne, páni poslanci, 

hlasujme o návrhu programu tak, ako som ho práve predniesol. 

(Hlasovanie číslo 3.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťštyri poslancov, nik nebol proti, nik sa nezdržal – z prítomných 

tridsiatich štyroch. Čiže 100 % hlasov sme si program schválili. 

 

Prechádzame k bodu 1 – Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja s termínom plnenia september 2011. 



K bodu 1 – Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 
plnenia september 2011 (1) 
 

 
 

Zápisnica z XIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 9. septembra 2011 

7 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,  

pred sebou máte predmetný materiál a ja poprosím pána riaditeľa úradu, aby ho 

uviedol. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Dobré ráno, vážené pani poslankyne, páni poslanci! 

Máte pred sebou materiál Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja s termínom plnenia september 2011. 

Nech sa páči, ak máte nejaké otázky. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Veľmi pekne poprosím, otváram diskusiu k tomuto materiálu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, tak poprosím návrhovú komisiu, 

aby nám predložila návrh uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený v materiáli, to znamená: 

Zastupiteľstvo po prerokovaní materiálu:  

A. berie na vedomie kontrolu 

 I. kontrolu splnených uznesení...; 

B. dopĺňa termíny kontroly plnenia prijatého uznesenia s dlhodobým plnením... 

 (A zase zoznam ôsmich uznesení.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte o návrhu uznesenia tak, ako ho predložila návrhová 

komisia. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 4.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo tridsaťjeden poslancov, proti nebol nik, traja poslanci sa zdržali – 

z prítomných tridsiatich štyroch. 



K bodu 1 – Kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 
plnenia september 2011 (1) 
K bodu 2 – Informácia o vybavení interpelácií poslancov Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja 
z júna 2011 (2) 
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Konštatujem, že návrh uznesenia bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová 

komisia. 

 

Prechádzame, vážené poslankyne, vážení poslanci, k bodu číslo 2 – Informácia 

o vybavení interpelácií poslancov Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja 

z júna 2011. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, máte pred sebou materiál. A poprosím 

pána riaditeľa úradu, aby ho uviedol.  

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, páni poslanci, 

máte pred sebou materiál – informácia o vybavení interpelácií poslancov 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja zo dňa 24. 6. 2011. Interpelovali pani 

poslankyňa Viera Kimerlingová, pán poslanec Pavol Slezák a pán poslanec Milan Ftáčnik. 

Ak máte nejaké otázky k tomuto materiálu, nech sa páči. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

V zmysle rokovacieho poriadku otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, tak rozpravu uzatváram a poprosím 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený v materiáli. Stručný obsah je: 

Zastupiteľstvo berie na vedomie informáciu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím vás, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 



K bodu 2 – Informácia o vybavení interpelácií poslancov Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja 
z júna 2011 (2) 
K bodu 3 – Návrh na schválenie prebytočného nehnuteľného majetku vo vlastníctve BSK   
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(Hlasovanie číslo 5.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo tridsaťštyri poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, všetci hlasovali, čiže 

100 % hlasov. 

Konštatujem, že návrh bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu číslo 3 – Návrh na schválenie prebytočného nehnuteľného 

majetku vo vlastníctve BSK. 

Iniciatívny materiál komisie máte pred sebou, vážené poslankyne, vážení poslanci. 

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby tento materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Kolegyne a kolegovia, 

hovoríme o budove na Dopravnej ulici, ktorá slúžila strednému odbornému učilišťu 

dopravnému, ale v súčasnosti je dlhodobo prenajatá pre Paneurópsku vysokú školu, ktorá tam 

má svoj internát.  

Táto budova bola v devastovanom stave a Paneurópska škola práva (Pozn. 

zapisovateľky: Od akad. roka 2010/2011 má škola názov Paneurópska vysoká škola, dovtedy 

od založenia v r. 2004 Bratislavská vysoká škola práva.) ju pomerne nákladne 

zrekonštruovala. Prenájom je uzatvorený od roku 2009 na 30 rokov, to znamená, že vlastne 

župa 30 rokov s týmto majetkom ani nemôže poriadne disponovať. Nájom, ktorý dostávame, 

je malý, je to 8000 eur ročne. Majetková komisia sa uzniesla na tom, že najrozumnejší spôsob 

zhodnotenia tohto majetku je pokúsiť sa ho transparentne v súťaži predať. Tento postup je aj 

v súlade so smernicou župy o zisťovaní a stanovovaní prebytočného majetku.  

Takže obraciame sa v mene komisie majetkovej na vás s týmto návrhom na 

rozhodnutie, že tento majetok, tento internát je prebytočný, s tým teda, že by sme sa ho 

pokúsili predať a získať finančné prostriedky. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  



K bodu 3 – Návrh na schválenie prebytočného nehnuteľného majetku vo vlastníctve BSK   
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Otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Len podotýkam, že samotné určenie prebytočnosti vlastne umožňuje len hľadať, ako 

sa to dá urobiť. Ten prípad je zložitý a predpokladám, že buď dôjdeme k solídnemu konsenzu 

v budúcnosti tu v zastupiteľstve, alebo sa niečo podobné jednoducho neudeje. 

Nech sa páči. Vidím do rozpravy prihlásenú pani poslankyňu Flašíkovú-Beňovú. Nech 

sa páči, pani poslankyňa, máte slovo. 

 

PhDr. Monika Flašíková-Beňová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. 

Ja by som sa chcela len opýtať, že ak odsúhlasíme, že majetok je nadbytočný alebo 

prebytočný, ako sa s tým vysporiada nájomca. My sme tú budovu niekomu prenajali na 30 

rokov, a oni s tým súhlasia, že my ju teraz zaradíme ako nadbytočný majetok a začneme ju 

predávať? 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem za otázku. 

No nájomca sa s týmto nebude musieť vysporiadať zatiaľ vôbec, pretože rozhodnutie 

o prebytočnosti nie je niečo, s čím sa on musí vysporiadať. Bola to jeho žiadosť, aby sa táto 

budova dostala vlastne na trh a mohol sa uchádzať prípadne v súťaži o jej nadobudnutie. 

(V reakcii na krátku poznámku p. Flašíkovej-Beňovej, prednesenú z miesta:) Nebojte sa. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie... Pardon, pán poslanec 

Balla, nech sa páči. 

 

Ing. Ladislav Balla, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Ja by som sa len chcel spýtať: teraz som si narýchlo prečítal tento materiál, kde sa 

uvádza, že nájomca v rokoch 2010 – 2011 komplexne zrekonštruoval... Nie celkom tomu 

rozumiem, ako môže nájomca majetok samosprávneho kraja zrekonštruovať, keď nie je isté, 

že či to vôbec v nejakom tom osobitnom ponukovom konaní, ak to vyhlásime za prebytočný 

majetok, či to vôbec on dostane. 
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JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Pán kolega, nájomca... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán podžupan Nesrovnal, nech sa páči, máte slovo. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 

(Ďakujem za zachovanie procedurálnej kultúry.)  

Môže ho veľmi jednoducho zrekonštruovať, keď mu to umožňuje nájomná zmluva. 

Taká zmluva bola uzatvorená a nájomca mal oprávnenie, dokonca povinnosť rekonštrukcie 

tejto budovy. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia nedostala žiadne zmeny a doplnky, a preto predkladá na hlasovanie 

návrh uznesenia tak, ako je písomne predložený v materiáli, to znamená: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu  

A. rozhodlo o prebytočnosti nehnuteľností na Dopravnej ulici číslo 51 

 (nasleduje zoznam všetkých tých nehnuteľností); 

B. ukladá riaditeľovi úradu 

po prerokovaní v komisii predložiť na rokovanie spôsob naloženia... (atď.) Termín: 

december. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  
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Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte o návrhu, tak ako ho predniesla návrhová komisia. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 6.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo tridsaťpäť poslancov, proti bol jeden, jeden sa zdržal – z prítomných 

tridsiatich siedmich. 

Čiže konštatujem, že návrh uznesenia, ktorý predniesla návrhová komisia bol 

schválený. 

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

prechádzame k bodu číslo 4 – Monitorovacia správa Bratislavského 

samosprávneho kraja k 30. 6. 2011. 

Pred sebou máte, pani poslankyne, páni poslanci, túto predmetnú monitorovaciu 

správu ku koncu júna 2011. 

Veľmi pekne poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby správu uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Takejto prosbe nemôžem odolať, ja správu rád uvediem. 

Kolegyne a kolegovia, 

je to správa, ktorá sa do zastupiteľstva predkladá pravidelne štyrikrát ročne. Obsahuje 

informácie o stave rozpočtu a o nakladaní s finančnými prostriedkami Bratislavskej župy. 

Tvorí sa troma druhmi tabuliek, to znamená, schválený rozpočet, komparatívna báza 

a skutočný stav. Rozpočet sa vyhodnocuje podľa schválenej programovej štruktúry. Dvakrát 

do roka je súčasťou tohto materiálu aj vyhodnotenie plnenia merateľných ukazovateľov, ktoré 

sú potom súčasťou záverečného účtu Bratislavskej župy. 

Dve najdôležitejšie informácie z tohto dokumentu sú plnenie príjmov a príjmových 

finančných operácií k 30. 6. na úrovni 48,45 % a čerpanie výdavkov k tomuto istému dňu na 

úrovni 37,42 %. K tomu prvému údaju, číslu: Jeho výška vychádza najmä z toho, že sme 

zatiaľ nečerpali úver z Komerční banky, o ktorom sme hovorili minule, ktorý schválila 

komisia. Tento úver zatiaľ nebol čerpaný, to znamená, že príjmy máme na nižšej úrovni ako 

50 %, ale ešte na nižšej úrovni máme aj výdavky, a to je tých 37 % (je to na strane 7 toho 
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materiálu, kto sa chce na to pozrieť). Je to výsledok niekoľkých skutočností: po prvé, 

samozrejme, župa pristupuje k čerpaniu výdavkov opatrne, racionálne a prezieravo. Ale zase 

musím aj povedať, že objektívne k tomu prispeli skutočnosti také, že napríklad mzdy 

rozpočtových organizácií za jún sa vyplácajú až v júli, takže ten výdavok nebol zahrnutý, a je 

len logické, že kapitálové výdavky na rôzne investičné akcie sa čerpajú až ku koncu roka, 

pretože ten predchádza ich schválenie, cez rok sa tieto veci schvaľujú, takže sa to odzrkadlí 

v rozpočte až ku koncu roku. Takže aj to treba spravodlivo povedať. 

Ale toto sú tie základné údaje. Ak má niekto záujem o informácie, nech sa páči, je tu 

aj riaditeľ finančného odboru, dá ich k dispozícii. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Skôr ako otvorím rozpravu, chcel by som pár slov povedať k tomuto materiálu, ktoré 

s ním súvisia. Považujem ich za veľmi vážne.  

Viacerí z vás, čo tu sedíte, ste aj starostami, prípadne ste tiež veľmi činní primátori 

v komunálnej politike a všimli ste si, že v mesiaci auguste prišiel nový návrh štátneho 

rozpočtu, ktorý ale predpokladá, že, myslím, po siedmich rokoch sa zmení princíp fiškálnej 

decentralizácie. To je niečo, čomu sme sa tu venovali prakticky aj s celým tímom celý august, 

lebo to výrazne, výrazne zasiahne do toho, ako bude vyzerať rozpočet župy, rovnako ako to 

výrazne zasiahne do toho, ako bude vyzerať rozpočet či Pezinka, Senca, Malaciek, Bratislavy 

alebo ktorejkoľvek mestskej časti, ktorejkoľvek obce. Ja len toľko chcem povedať, že bol som 

na rokovaniach za SK8, to znamená za združenie županov, a viem, že tam chodí ZMOS, 

viem, že tam chodí Únia miest na tieto rokovania a sú to pomerne vážne rokovania, lebo ten 

schod(?) je veľmi, veľmi veľký. Ja poviem len pre príklad, aby ste si o tom vedeli urobiť 

obraz. My v tejto chvíli, keď sa schvaľuje rozpočet, čerpáme z dvoch daní, zhruba pol na pol, 

to znamená, daň z motorových vozidiel a potom podiel na dani z príjmov. Daň z príjmov mala 

podľa odhadov v budúcom roku stúpnuť okolo 18 %. To, čo nám ponúkajú, sú tri percentá, 

o 15,7 % menej. Inými slovami, to, čo sme tu mali plány minulý rok, myslím, v decembri, 

o tom, akým spôsobom budeme fungovať, či z vlastných investícií, či z kofinancovania 

z eurofondov, tak si myslím, že je to dosť vo veľkom riziku. Nechcem to nejako komentovať 

politicky, ten dôvod je úplne jednoduchý. Je to jednoducho tlak z krízy, je to jednoducho 

rozhodnutie mať budúci rok deficit 3,8 % HDP za štát a budeme sa musieť nejakým 
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spôsobom tomuto prispôsobiť. Preto by som chcel povedať len taký úvod, lebo o rozpočte tu 

budeme určite ešte veľa rozprávať do konca roka, že z toho, ako to vidím teraz, práve 

čerpanie eurofondov, resp. z cezhraničnej spolupráce, ktorú tu máme, či už je to cyklomost do 

Rakúska, ale aj ďaleko menšie projekty, ktoré sme tu schvaľovali, bude asi jednou z mála 

šancí na investičné akcie v tejto župe a pravdepodobne, veľmi podobne to bude potom aj 

v mestách a obciach v rámci celej Bratislavskej župy. Preto vám chcem aj poďakovať, že ste 

vždy podporili..., však tu máme dnes aj ďalší materiál – „SACRA-VELO“, a práve takéto 

čerpania, a pokiaľ by to išlo týmto pomerne ťažkým scenárom, ktorý síce vyzerá tak trošička 

ľúbivo – že však sú to tri percentá viac ako minulý rok, ale len zdraženie elektriny, plynu 

a neviem čoho všetkého to proste hneď vymaže, tak jednoducho sa budeme uchádzať práve 

o tieto typy projektov. Čiže to riešenie vidím tak, že áno, šetrime, to je jedna vec, na našej 

vlastnej strane, na druhej strane budeme si musieť tie priority naozaj prerozprávať, čo vieme 

urobiť, čo nevieme urobiť. S viacerými z vás spolupracujeme, aj s mestami a obcami, aj keď 

možno, však tam máme neskôr dotácie, že prispejeme tým menším, ale potom by som veľmi 

nahováral, že využime každé jedno euro, každý jeden cent, nielen z OPBK, čo máme 

k dispozícii, dokonca nielen z INTERACT-u, o ktorom sa môžeme tiež ešte porozprávať, ale 

aj z tých cezhraničných, do posledného centa, lebo to sú jedny z investičných peňazí, ktoré 

teraz vidím. Preto vám to teraz takto na začiatku septembra hovorím, že takto budeme musieť 

rozmýšľať pre budúci rok aj pri tvorbe rozpočtu. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu.  

Nech sa páči, vidím pána poslanca Šramka. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem. 

V prvom rade, pán župan, chcem povedať, že materiál je veľmi prehľadný, a mal som 

v predchádzajúcich obdobiach vždy nejaké pripomienky na oddelenie, ktoré pripravovalo 

tieto materiály, a musím povedať, že všetky pripomienky z predchádzajúcich období sa 

vylepšili, takže nemám žiadnu pripomienku, skôr pochvalu. Takže je to veľmi dobre 

spracované, prehľadne. 

Ale mám krátku otázku na riaditeľa odboru pána Múdreho: Sú predpoklady, že výber 

daní z príjmu fyzických osôb za tento rok nedosiahne očakávanú skutočnosť; je župa 

pripravená v tomto smere tak hospodáriť, aby sme na konci roka nemali s tým problém? Viem 

presne tie vysvetlenia, že čerpanie kapitálových výdavkov je v podstate nastavené, že akcie sa 
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v podstate plnia, ale platia sa až koncom roku, takže to čerpanie nízke zodpovedá tomu, že to 

bude. Ale či župa teda v rámci týchto očakávaných skutočností v priebehu konca roka sa 

nedostane do nejakých problémov, či ste pripravení na to. 

 

Ing. Marián Múdry, riaditeľ odboru financií a majetku, Úrad BSK: 

Ďakujem. 

Nie, práve naopak, aj daň z príjmov fyzických osôb, aj daň z motorových vozidiel sme 

odhadli tak ako v minulom roku, aj v tomto roku veľmi presne, takže to plnenie je takmer na 

100 %, dokonca ešte lepšie ako 100 %, a nielen k 30. 6., aj k 31. 8. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Ja len pripomeniem, že viacerí z vás si pamätáte, keď tu aj pán Marušinec aj pán 

Roštár prednášali grafy, keď sme hovorili, že vychádzame z konzervatívnejších odhadov ako 

ministerstvo financií, a to je presne ten dôsledok. Čiže vždy sme boli tí, ktorí boli viac 

konzervatívni. 

Nech sa páči, pán poslanec Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Vážený pán predseda, vážené kolegyne a kolegovia, 

ja by som nadviazal na slová pána predsedu. Myslím si, že tiež je to vec, ktorá ma 

trápi. Zmeny zákonov, ktoré dopadajú na ľudí, častokrát vnímame ako počasie, že proste 

prídu a rešpektujeme to tak, ako to je. V tomto prípade naozaj je potrebné si povedať pravdu, 

že teda, čo to znamená. Asi všetci sa stotožňujeme s tým, že čo naša republika potrebuje, to 

znamená, že znižovať deficit a hľadať úspory. A vlastne dopracovali sme sa vďaka tým 

cieľom k nejakým návrhom, ktoré sú v legislatívnom procese a ktoré smerujú k tomu, že 

vlastne na samospráve štát ušetrí peniaze. To je vlastne naozaj pravda, takto to vyzerá, 

pripravovaný celý proces. 

Ja tiež za mesto, ale aj za samosprávny kraj vidím, že to ohrozí a bude to dosť veľký 

výpadok pre nás, a myslím si, že možno by bolo dobré využiť aj politický vplyv a skúsiť ešte 

zmierniť tie pripravované zmeny. Hovorím to bez toho, aby som to nejako chcel 

dehonestovať, lebo ja si naozaj vážim tie ciele, ktoré sú, ale tie obavy, ktoré budú na nás, 

budú veľmi vážne. Každý, kto si to prepočítaval, vie, o čom rozprávam, a teda bolo by možno 
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dobré ešte skúsiť iniciovať zmeny, možno ešte odloženie takéhoto systému, aby ten budúci 

rok nás nezastihol vo veľmi zlej situácii. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poviem len veľmi krátky komentár, lebo podľa mňa v takej vážnej situácii netreba 

robiť politiku, ale realita je taká, že táto župa dala zásadnú pripomienku, ktorá súvisela 

s prerozdelením, a, predpokladám, že aj Únia miest aj ZMOS dajú tú istú, čo sa týka 

koeficienta, lebo nám to nesedí, a je tu pán riaditeľ aj pán Múdry, boli pri tom, keď sme to 

konštruovali. 

A druhá vec, čo poviem takou polvetou: verte mi, že aj neformálne sme poukazovali 

na to, že považujeme túto inštitúciu za tú, ktorá sekala a proste konsolidovala, a povedzme, že 

sme si spomenuli na také, ktoré to nerobia. A ja toto trošku, trošku zle nesiem, trošku zle to 

nesiem, lebo si myslím, že nie všetci to konsolidačné úsilie robia rovnaké. Nehovorím teraz 

len o samospráve, mám na mysli proste aj v štáte. To rokovanie bude ako každé iné, 

štandardné, to znamená, že každý sa bude snažiť nejakým spôsobom ho spraviť. Ja som preto 

upozornil: Ideme na tú cezhraničnú spoluprácu a na tie eurofondy, lebo to je istý externý 

zdroj, o ktorý sa nemusel ten koláč naťahovať. Je to v našich silách, tak budeme sa musieť 

tomu venovať tak či onak a o to viacej. 

Videl som ešte prihláseného pána poslanca Drozda. Áno, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Slavomír Drozd, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Pán primátor Ondrejka ma trochu predbehol a vy ste čiastočne na to aj odpovedali. 

Presne to som sa chcel spýtať, že či by sme mali deklarovať nejaké stanovisko župy k tomuto 

novému prerozdeleniu. Čiže to je závažná otázka. Budeme sa na zastupiteľstve tým zaoberať 

alebo vysloví župa nejaké stanovisko k tomuto? 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže ten návrh je v pripomienkovom konaní, ja to tu aj zverejním, čo sme tam dali. 

Dali sme tam..., tam ide o to, že sa to mení na mix daní, ktorý v podstate pomalšie stúpa ako 
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daň z príjmu fyzických osôb, a tá naša zásadná pripomienka smerovala k tomu, aby ten mix 

daní bol vyrátaný nie s tým povedal by som seknutím z 18 na 3 %, ale normálne, dali sme 

urobiť prepočty za minulé roky, kde vychádzalo, že župy ako také by mali dostať od 3,6 do 

4,2 % z podielu na všetkých daniach. Dali sme 3,75 % a o tomto rokujeme. To znamená, 

namiesto navrhovaných 3,25 % pre všetky župy dali sme 3,75 %, normálne ako aritmeticky 

správne na základe histórie minulých rokov, lebo aj mne, ako povedal by som človeku, ktorý 

je možno technologicky vzdelaný, sa nezdá, že treba vychádzať vždy z jedného roka 

a dokonca z takého, ktorý evidentne sa vymyká z rámca všetkých ostatných rokov, keďže, 

myslím, od roku 2007 do roku 2010 bol ten podiel žúp na celkových daniach, čo dostali, od 

3,6 do 4,2 %, tak sa mi 3,25 % zdá ako veľmi slabé východisko, práve preto, že ono bude 

potom trvať aj tie ďalšie roky. Čiže to bola naša zásadná pripomienka. S tým ideme aj do 

rozporového konania na budúci týždeň, ale naozaj v praxi, a pro domo normálne hovorím, že 

ak to proste naozaj tá konsolidácia bude vyžadovať, a jednoducho parlament má tú moc, že to 

spraví, tak naše úsilie tak či onak bude musieť zostať práve na cezhraničnej spolupráci – tých 

fondoch a na eurofondoch. Ja dokonca navrhujem, my sme mali v januári stretnutie so 

všetkými starostami, ak sa to stane, tak to urobíme znova len na túto tému. To znamená, aby 

sme si vzájomne uvoľnili všetky zdroje pre to, aby sme to čerpať mohli. A ja som naozaj 

človek, ktorému ide o každú jednu obec bez ohľadu na tričko, bez ohľadu na okres. To 

znamená, potom všetci čerpajme, koľko vládzeme. Ja len predznačím, nemáme to ešte hotové 

na tomto zastupiteľstve, pravidelne nás pani riaditeľka Lukáčová oboznamuje s tým, ako 

vyzerá naše čerpanie. A napríklad v prípade OPBK sa stávame lídrami v rámci Slovenska, čo 

sa týka čerpania eurofondov. Čiže veľmi, veľmi vysoko sa dostávame z toho, že sme boli..., 

nechcem povedať, že sme, lebo nemám to ešte potvrdené, ale veľmi, veľmi vysoko sa 

dostávame. Takže tam vidím cestu, ktorú môžeme my ovplyvniť čisto. Samozrejme, môžeme 

rokovať, ale pokiaľ napríklad dôjde k tomu, čo sa stalo v auguste počas toho rokovania, že ten 

pôvodný návrh, o ktorom dokonca rozprávam, ešte rátal s pôvodným nie(?) rastom, ktorý 

nebol znížený. Teraz znova sa odhady znížili. Čiže keď sa to bude znižovať, tak jednoducho  

parlament zasiahne, tam už asi veľký priestor neurobíme. Čiže ja potom hovorím, sústreďme 

sa na to, čo je v našej moci, a to čerpajme. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Hanulíková. 
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Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Viem, že vláda pripravuje rozpočet, ktorý sa dotýka samosprávy, kde sa znižuje pre 

samosprávu celkovo až o 190 miliónov eur. Čiže myslím si, že dotkne sa to župy, dotkne sa to 

miest a obcí, mali by sme aj my ako župa zaujať k tomuto stanovisko, pretože v absolútnych 

číslach to bude na budúci rok pre samosprávu, ako celkovo pre samosprávu veľmi zlé. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pani poslankyňa, ja som nie dobre rozumel, ospravedlňujem sa; navrhujete zaujať 

stanovisko, že...? Ako župa? 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

... že župa by mala dať k tomuto stanovisko. My sa chystáme to isté ako obce, aby sme 

povedali ZMOS-u (Predsedajúci: Rozumiem tomu...), aby ZMOS zaujal stanovisko, ale 

myslím si, že sa to dotkne župy, župa bude mať o..., neviem, podľa toho, aký je ten koeficient, 

ale v absolútnych číslach o veľmi veľa peňazí menej. 

Čiže myslím si, že aj tento parlament by k tomuto mal zaujať nejaké stanovisko 

a odkázať, že teda toto by sa samospráve robiť nemalo. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Už je to stanovisko v rozporovom konaní, za našu župu je dané, aj ho pôjdeme na to 

rozporové konanie obhajovať. Ja by som veľmi nerád, keďže tie posledné prognózy nie sú, 

dával nejaký typ uznesenia zastupiteľstva ako takého. Verte mi, že toto obhajujeme úplne 

poriadne. Aj v súčinnosti s tými ostatnými župami. Som presvedčený, že signál je pomerne 

silný, tam sa naozaj bijú tie dve tendencie. Jedna je, že my máme nejaký plán a tiež 

konsolidujeme financie, rovnako ako každý z vás. Čiže tiež máte nejaké dlžoby, ktoré teraz 

ako splácate, a máte nejaký plán, ktorý ráta s nejakým výhľadom. Ja tomu veľmi dobre 

rozumiem. 

A druhá je proste tá, že jednoducho štát si to nemôže dovoliť. Takže v normálnom 

pripomienkovom konaní je Bratislavská župa, naopak, veľmi aktívna, lebo v rámci SK8 práve 

ja som poverený tými finančnými záležitosťami, zastupovať. Aj to robím na každom jednom 

rokovaní. Aj som povedal, s akými pripomienkami sme išli a z čoho sme vychádzali. 

Nech sa páči, pani Hanulíková, faktická poznámka.  

 



K bodu 4 – Monitorovacia správa Bratislavského samosprávneho kraja k 30. 6. 2011 (4) 
 
 

 
 

Zápisnica z XIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 9. septembra 2011 

19

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ja som sa chcela spýtať: Čiže nechcete teraz k tomu nejaké uznesenie, ale teda dávate 

nám tu verejne nejaký prísľub, že budete za to bojovať, hej? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Odpoveď je, že už konáme, že už v pripomienkovom konaní je, každý si to môže 

nájsť, táto zásadná pripomienka. 

Pán poslanec Frimmel, nech sa páči. 

 

Ing. Richard Frimmel, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo. 

Pán predseda, ja považujem túto vec vlastne za rozhodujúcu a principiálnu do 

budúcnosti. Keď sa zmení systém prerozdeľovania finančných prostriedkov pre samosprávy 

a samosprávne kraje z dane z príjmu fyzických osôb na akýsi mix, ktorý nikto presne nevie, 

že čo z toho bude a aké peniaze z toho budú, kde výška z dane z príjmu fyzických osôb sa dá 

celkom presne, ako aj tuná povedal riaditeľ Múdry, keď to postavíte konzervatívne, dá sa na 

každý rok vypočítať, koľko peňazí asi bude. A môže to byť väčšinou len lepšie ako horšie.  

Ty si tu pripustil, pán predseda, že ešte sa to nestalo, ale keď sa to stane, tak zvoláš 

starostov a budeš sa s nimi radiť. Ja si myslím, že to je už neskoro. Toto musí byť 

postavené..., to ani nie je otázka vyjednávania. To nie je otázka vyjednávania. Keď si dovolí 

tento parlament toto schváliť, tak to ide celým politickým spektrom. To si neviem predstaviť, 

že dnes je na Slovensku 2800 alebo 2850 primátorov a starostov a v tomto prípade si myslím, 

že je skoro na 100 % stanovisko rovnaké. Tak bude to veľká odvaha parlamentu, keby to teda 

urobili. A ja si myslím, že v spolupráci so Združením miest a Úniou miest a všetkými tými, 

ktorých sa to dotýka, by malo zaznieť jednoznačné stanovisko. Ja si myslím, že tu nie je 

o čom vyjednávať. Vieš, lebo keď začneš vyjednávať, tak pripúšťaš tú možnosť atď. My by 

sme ju nemali pripustiť. Keď to urobia, ten parlament, je to iná vec, sme postavení pred 

hotovú vec, či kraje alebo samosprávy miest a obcí. Ale v tomto prípade si myslím, že by sme 

mali rigorózne postupovať a postaviť to ako zásadnú vec. A páni poslanci, keď sa 

v parlamente rozhodnú, že toto urobia, napriek teda by som povedal odporu primátorov 

a starostov miest a samosprávnych krajov, tak si to berú na seba. Ja si myslím, že by to bolo 

veľmi nepopulárne rozhodnutie. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Rokovanie naposledy bolo včera na pôde Úradu vlády, tak tam tie záporné stanoviská 

zazneli. Ale pravda je taká, že každý z nich je ochotný vyjednávať, lebo trochu rozumie tej 

situácii ako takej, ale zasa aj rovno poviem, nikam to nevedie. To stanovisko nebude blízke. 

Jednoducho je to tak. A ja som hovoril, že zvolám starostov nie v tejto súvislosti, pozor!, ja 

som hovoril v tej súvislosti, že čo sa týka čerpania eurofondov a cezhraničnej spolupráce. 

Čiže hovorím o tom momente, že tak či onak tá kríza sa tu nejako prejaví. Čiže to bude mať 

nejaký dopad a ten návrh nevznikol z ničoho. Čiže hovorím o tom, že potom sa zvolajme, 

povedzme si o tom, čo všetko je možné, na čo všetko máme dosah, mnohé z tých žiadostí idú 

priamo na ministerstvo, nesúvisí to so župou. Mnohým sme pomáhali, aj viacerým, čo tu 

sedíte, proste v rámci tohto, no tak to zintenzívnime, lebo potom aspoň akú takú... alebo resp. 

potom využime každú možnosť v tomto kraji, ruka v ruke, to znamená, župa, primátori, 

starostovia. Tak ako zápasíme v meste ohľadne toho projektu TEN-T a integrovaného 

dopravného systému, kde jednoducho zápasíme bez ohľadu na tričká, bez ohľadu na to, čo 

bolo v histórii, bez ohľadu na to, že tam mnohé veci sú zanedbané. Dokonca mnohí ľudia si 

myslia, že to je prehnané, keď sme s tým začali. Tak zápasíme, lebo je to pol miliardy eur pre 

tento kraj, no tak kto sa nezdvihne akože zo stoličky kvôli pol miliarde eur pre tento kraj?! To 

potom by som chcel, aby sme ponúkli  jednoducho aj starostom samotným. 

Faktické poznámky – pán poslanec Ondrejka, pán poslanec Frimmel a pán poslanec 

Drozd. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 

Ja by som chcel reagovať na pána poslanca Frimmela. Stotožňujem sa s tým, čo 

povedal, lebo je dôležité, aby sme túto debatu posunuli do zásadného postoja. Keď sa robila 

fiškálna decentralizácia, tak bola dohoda medzi samosprávou a štátom, a teda štát v tomto 

delegoval, aj vtedajší aj teda súčasný minister financií – pán Mikloš, a boli dohodnuté aj 

percentá, ktoré budú slangovo povedané „vaše“, teda samosprávy, či už miest, obcí a krajov, 

a ktoré zostanú štátu. V tomto duchu, ak hovoríme, že výnos tej dane je naším príjmom, tak 

zrejme by sme mali povedať to zásadné slovo, že či súhlasíme a či sa chceme takéhoto príjmu 

vzdať a nahradiť to nejakým mixom. Čiže tá debata je naozaj o tom, že zásadne by sme zatiaľ 

tú debatu nemali pripustiť, a najmä z tých dôvodov, že nám hrozí nie stabilita, ale výpadok, 

a teda horšie finančné možnosti.  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Frimmel. 

 

Ing. Richard Frimmel, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ja nechcem zdržovať, chcem len povedať, že to, čo hovoril teraz pán primátor 

Ondrejka, že pri fiškálnej decentralizácii nám to ponúkol štát, to bolo..., to ani my sme si 

nevymysleli, že takto bude kraj a samospráva dostávať peniaze. To sa nedá tak, že keď sa 

niečo mení, tak oni si zmenia princípy, ktoré sami navrhli a ktoré sami do tej fiškálnej 

decentralizácie dali. Ten istý minister financií, ktorý je aj dnes. Takže ja si myslím, že naozaj, 

pán predseda, ak sa to nepodarí, nepodarí, to je iná vec, lebo nemôžeme ovplyvniť hlasovanie 

poslancov v parlamente, ale naozaj by to mal byť zásadný postoj, že tam ako vyjednávať 

o tom, že z DPH toľko a z toho toľko a dokopy to nejako prepočítavať, myslím, že na to je 

dosť času potom, keby sa parlament rozhodol, že neakceptuje stanovisko krajov 

a samosprávy. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Drozd. 

 

Ing. Slavomír Drozd, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem pekne. 

Ja by som to iba doplnil. Naozaj si treba uvedomiť, že toto rozhodnutie bude mať 

nejaký dopad na dlhodobé obdobie. Áno, otázka eurofondov, to ste správne povedali, je to 

super, ale tá miera a to množstvo eurofondov sa bude postupne znižovať, ktoré pôjdu sem, 

a toto je dlhodobý proces. A treba si uvedomiť, že naozaj vznikne výpadok a vznikne tlak na 

samosprávy, na obce a ony to budú musieť riešiť. Budú to musieť riešiť povedzme 

zvyšovaním dane z nehnuteľností atď. Čiže je to prenesenie nepopulárnych opatrení smerom 

na samosprávy, obce. Takže toto si treba uvedomiť a naozaj ja som tiež za to, aby sme dali 

nejaké spoločné vyhlásenie.  

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda.  

Zvažoval som, ako to povedať, ale to, čo ste vy povedali, že vo veci ste už konali, 

a tieto hlasy poslancov, ktorí sa nejako prihlasujú k tomu, že akým spôsobom to podporiť, ja 

si myslím, že by sme mali nájsť nejaký vzájomný konsenzus, a preto vás vyzývam, aby ste 

zvolali predsedov poslaneckých klubov. Ak ste vo veci konali, tak uznesenie Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja na podporu toho, v čom ste už konali, vám len pomôže. 

A ja si myslím, že po tom volajú aj títo poslanci. Takže asi by sme sa mohli dohodnúť, ja som 

pripravený teda dať návrh pozmeňujúci a doplňujúci k tomuto uzneseniu, ktorý je na podporu 

tých krokov, ktoré ste už urobili, ale až po dohode s vami. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

No dajme krátku päťminútovú debatu predsedov klubov, keď je to takto váš návrh. 

(Pozn. zapisovateľky: Asi po troch minútach, počas ktorých sa uskutočnila porada 

s predsedami poslaneckých klubov:) 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

zaujmite svoje miesta, tak, aby sme mohli hlasovať. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, zaujmite svoje miesta. 

Takže po porade poslaneckých klubov sme sa dohodli na dvoch veciach. Pokiaľ bude 

taká situácia, že treba naozaj zvolať aj mimoriadne zasadnutie zastupiteľstva a naozaj sa 

k tomuto nejako meritórne vyjadriť, tak ja ho zvolám. 

A druhý záväzok, ktorý tu aj verejne dávam, je, že budeme pravidelne informovať, ako 

sa táto situácia vyvíja a budeme sa naozaj snažiť postupovať presne v tých intenciách, ktoré 

sme popísali v rámci našej štandardnej pripomienky. 

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia. 

 



K bodu 4 – Monitorovacia správa Bratislavského samosprávneho kraja k 30. 6. 2011 (4) 
 
 

 
 

Zápisnica z XIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 9. septembra 2011 

23

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá zastupiteľstvu na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je 

písomne predložený v materiáli a znie: 

Zastupiteľstvo berie na vedomie monitorovaciu správu BSK k 30. 6. 2011.  

(A nasleduje tabuľka, v ktorej sú zhrnuté základné ukazovatele rozpočtu za 1. polrok 

tohto roka.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené kolegyne, vážení kolegovia, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 7.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo sedemnásť poslancov, proti nebol nik, zdržali sa desiati, nehlasovali ôsmi – 

z prítomných tridsiatich piatich. 

To znamená, že návrh nebol schválený. 

(V reakcii na hlasy z pléna:)  

Máme tu námietku voči hlasovaniu? Tak poprosím, aby sme boli úplne féroví a mali 

sme to úplne jasne demokraticky pred sebou, či súhlasíme s tým, aby sa hlasovanie 

opakovalo. Poprosím, prezentujte sa a... (V reakcii na hlasy z pléna:) Tak päťminútová 

prestávka. A poprosím predsedov klubov ku mne. 

(Pozn. zapisovateľky: Po krátkej porade s predsedami poslaneckých klubov:) 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

zaujmite miesta, poprosím vás veľmi pekne, aby sme o minútu mohli začať. Naozaj si 

dávajme pozor na tie karty. Mali sme to tu párkrát medzi sebou, ale aj tak teraz formálne 

musíme situáciu uzavrieť. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

aby sme sa nedostali znova do podobnej situácie, poprosím, zaujmite svoje miesta. 

Potrebujeme vyriešiť problém so zasunutými kartami. Čiže pre vás, ktorí ste tu neboli 

a nechali ste si tu tie karty, napriek tomu, že sme sa tu opakovane dohodovali, že takto 

nebudeme postupovať, to hlasovanie neprešlo, bola námietka viacerých poslancov, napr. pani 

poslankyne Zemanovej, že to hlasovanie je neplatné. Lebo nieže zdržali sa, ale jednoducho 

nemali niektorí zasunuté karty. 
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Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím vás, keďže je tu námietka, 

dajme hlasovať o tom, či toto hlasovanie budeme práve pre túto námietku opakovať. 

Poprosím vás prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 8.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za to, aby sa opakovalo hlasovanie, čiže súhlas s námietkami odhlasovalo 

dvadsaťsedem poslancov, proti boli traja, zdržali sa traja, nehlasovali dvaja – z prítomných 

tridsiatich piatich. Čiže budeme opakovať hlasovanie. 

Poprosím predsedu návrhovej komisie, aby nám znova prečítal návrh uznesenia.  

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Hlasovať budeme o uznesení tak, ako je písomne predložené s materiálom: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie monitorovaciu správu 

BSK k 30. 6. 2011.  

(A nasleduje tabuľka s ukazovateľmi o plnení k 30. 6. 2011. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 9.)  

Ďakujem pekne.  

Za bolo dvadsaťosem poslancov, proti nebol nik, zdržali sa desiati, jeden nehlasoval – 

z prítomných tridsiatich deviatich. 

Čiže návrh uznesenia bol schválený tak, ako ho navrhla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu 5 – Návrh na poskytnutie finančných prostriedkov v zmysle 

všeobecne záväzného nariadenia číslo 8/2005 o poskytovaní dotácií. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

predmetný návrh máte pred sebou. Je to návrh, ktorý už tradične odsúhlasila komisia, 

kde má každý klub svojho člena. Pokiaľ viem, tak došlo tam ku konsenzu. 

Otváram k tomuto bodu rozpravu. A vidím, že predseda komisie pán Pekár sa hlási. 

Poprosím ho, aby nás poinformoval. Nech sa páči. 



K bodu 5 – Návrh na poskytnutie finančných prostriedkov v zmysle VZN č. 8/2005 o poskytovaní dotácií (5) 
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Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Ja by som poprosil prítomných poslancov o podporu tohto materiálu, keďže –  môžu si 

pozrieť prezenčnú listinu priloženú k bodu číslo 5 – zúčastnili sme sa rokovania, a teda 

dohodli sme sa na tomto prerozdelení dotácií a finančných prostriedkov na dotácie 

žiadateľom, ktorí požiadali v stanovenej lehote podľa príslušného všeobecne záväzného 

nariadenia. 

Dávam do pozornosti okrem iného aj materiál číslo 9 (v starom poradí), ktorý hovorí 

tiež o dotáciách, a takisto aj stanovisko právneho oddelenia, ktoré sme dostali na stôl k bodu 

číslo 5.  

Čiže opakujem: prosím o podporu tohto materiálu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Ja podotknem len jednu vec: Naozaj toto je jedna z tých mála foriem, ktorými môžeme 

hlavne tým menším obciam (sami to tam vidíte) výrazne pomôcť. A ja chcem poďakovať 

komisii, že je taká trpezlivá a že napriek tomu, že to možno je pre niekoho menej 

pochopiteľné, vždy dôjde ku konsenzu, pod ktorý sa môžu s radosťou všetci podpísať.  

Keďže nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, poprosím návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh uznesenia. 

Ospravedlňujem sa, do rozpravy sa hlási pani poslankyňa Flašíková – Beňová. 

Samozrejme, máte slovo. 

 

PhDr. Monika Flašíková-Beňová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

(Prepáčte, ja som tu asi zle stlačila tlačidlo, keď ste sa pýtali, kto sa hlási do rozpravy.) 

Ja som len chcela poďakovať za prípravu materiálov pre zasadnutie dotačnej komisie, 

pretože naozaj boli veľmi dobre a odborne pripravené, a myslím si, že aj v rámci 

prerozdelenia dotácií sa snažila komisia uspokojiť aj čo sa týka jednotlivých oblastí, žiadostí 

v rámci nášho kraja tak, aby tam bola istá proporcionalita a vyváženosť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  



K bodu 5 – Návrh na poskytnutie finančných prostriedkov v zmysle VZN č. 8/2005 o poskytovaní dotácií (5) 
K bodu 6 – Návrh Dohody o spolupráci medzi Bratislavským samosprávnym krajom (Slovenská republika) 
a Stredočeským krajom (Česká republika) (6)  
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Takže teraz definitívne nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený v materiáli: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu schvaľuje: 

A.1 dotácie v celkovej výške 31.600 EUR... 

 (nasleduje zoznam 32 titulov, na ktoré sú poskytnuté dotácie); 

A.2 v rozpočte presun bežných výdavkov...; 

A.3 v rozpočte presunutie z prvku 1.3.5 na prvok 1.1... 

Čiže uznesenie má tri schvaľovacie časti: A.1 až A.3. V A.1 sú schválené dotácie, 

v A.2 a v A.3 presun v rozpočte s tým súvisiaci. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,. 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 10.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo tridsaťosem poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, jedna poslankyňa – 

jeden poslanec nehlasoval – z prítomných tridsiatich deviatich. 

Čiže návrh uznesenia bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame plynule k bodu 6 – Návrh dohody o spolupráci medzi Bratislavským 

samosprávnym krajom a Stredočeským krajom v Českej republike. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

napriek tomu, že je kríza, snažíme sa spolupracovať s krajmi, ktoré sú nám blízke. Ten 

dôvod som možnože trochu aj predznačil, súvisí s čerpaním eurofondov, lebo mnohé z týchto 

projektov majú podmienku, že máme partnera niekde v zahraničí, práve pri týchto 

cezhraničných. Tým tam, kde Bratislava nemôže čerpať, tak môže čerpať z takejto 

 



K bodu 6 – Návrh Dohody o spolupráci medzi Bratislavským samosprávnym krajom (Slovenská republika) 
a Stredočeským krajom (Česká republika) (6)  
K bodu 7 – Informácia o aktuálnom stave a postupe odstraňovania následkov povodne v júni 2011 na cestách 
v správe BSK (7) 
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cezhraničnej spolupráce. To je dôvod, pre ktorý sa táto dohoda aj v zmysle zákona ocitla na 

dnešnom rokovaní. 

Ja by som veľmi pekne poprosil o jej podporu. A s týmto otváram aj rozpravu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, poprosím návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený v materiáli: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu schvaľuje dohodu o spolupráci medzi 

BSK a Stredočeským krajom. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 11.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Takže tentokrát jednohlasne – za tridsaťdeväť poslancov z tridsiatich deviatich. 

Ďakujem veľmi pekne za podporu. To znamená, že návrh bol schválený tak, ako ho 

predniesla návrhová komisia. 

 

Plynule prechádzame k bodu číslo 7 – Informácia o aktuálnom stave a postupe 

odstraňovania následkov povodne v júni 2011 na cestách v správe BSK. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou predmetný materiál. Ja len podotknem, už sme to tu hovorili aj 

minule – v júni, tie škody, ktoré sa nás priamo týkajú, sú na našej cestnej infraštruktúre, začali 

sa tam práce, začalo sa tam v tejto záležitosti konať. Pripravujeme, samozrejme, veci tak, aby 

sme vládu požiadali o refundáciu. Sme v tomto veľmi, veľmi precízni. 

A ja by som poprosil na úvod pána riaditeľa Csádera z odboru dopravy, ktorý sa 

naozaj na tomto veľmi fundovane od samého počiatku, doslova od prvých hodín tej povodne,  

 



K bodu 7 – Informácia o aktuálnom stave a postupe odstraňovania následkov povodne v júni 2011 na cestách 
v správe BSK (7) 
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podieľa, aby nás oboznámil. Prípadne ak budeme mať otázky, aby sme ich mohli smerovať na 

neho.  

 

Ing. Ladislav Csáder, riaditeľ odboru dopravy, Úrad BSK: 

Ďakujem. 

V doplňujúcich materiáloch je aktualizácia tejto informácie k 6. septembru.  

Sanačné práce v oblasti začali prakticky okamžite po povodni na druhý deň, vďaka 

čomu vo veľmi krátkom čase niekoľkých dní bola obnovená prejazdnosť všetkých 

komunikácií tak, aby bol umožnený prístup do oblasti a mohli prebiehať činnosti ostatných 

zložiek, či už to bol hasičský zbor, vodohospodársky podnik, energetici, plynári, ktorí sa 

zúčastňovali tiež na odstraňovaní povodňových škôd na svojich zariadeniach.  

V súčasnosti bežia rekonštrukčné práce tak, aby do začiatku zimy bola v oblasti 

obnovená plná prejazdnosť ciest, aby bola umožnená ich zimná údržba a umožnená aj obnova 

všetkých inžinierskych sietí ostatných správcov, aby bolo obnovené zásobovanie všetkých 

miest pitnou vodou a energiami (ide hlavne o plyn, kde niektoré domy v Píle ešte nie sú 

napojené na plyn) a aby sme obnovili normálny, bežný život v tejto oblasti. 

(Pozn. zapisovateľky: Nasledovala prezentácia štrnástich fotografií, v rámci ktorej 

mali prítomní možnosť sledovať porovnanie stavu komunikácií v správe Bratislavského 

samosprávneho kraja v oblasti postihnutej povodňou bezprostredne po povodni v júni 2011 

s aktuálnym stavom odstraňovania týchto následkov.) 

Ja by som poprosil tie fotografie od začiatku, nech môžem k nim povedať nejaký 

komentár. 

Tieto práce možno rozdeliť do štyroch alebo troch oblastí, hlavne v tomto období. 

Toto je cesta III. triedy nad obcou Doľany, ktorá bola úplne neprejazdná. 

Ďalší obrázok. 

Takto to vyzerá dnes. Vybudovali sme tam nové oporné múry, samozrejme, museli 

sme počkať, kým vodohospodársky podnik upraví potok. 

Ďalej. 

V mieste bol vybudovaný nový priepust. 

Môžeme ísť ďalej. 

Takto to vyzeralo tesne po povodni v obci Píla. 

Ďalej. 

Toto je tiež vedľajšie miesto. 



K bodu 7 – Informácia o aktuálnom stave a postupe odstraňovania následkov povodne v júni 2011 na cestách 
v správe BSK (7) 
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Ďalej. 

A takto to vyzerá dnes. Už sa na mieste buduje oporný múr; tam máme jedinú takú by 

som povedal koordinačnú komplikáciu, ale zatiaľ sa to zvláda, a to je spolupráca 

s Bratislavskou vodárenskou spoločnosťou, ktorá musí v tomto mieste preložiť poškodený 

vodovod. 

Ďalej. 

Ešte raz záber tesne po povodni a záber dnes. 

Ďalej. 

Ešte raz. Toto je oporný múr, ktorý tam budujeme tak, aby za ním mohla byť slušná 

komunikácia. Dokonca tým, že tam robíme oporný múr, pribudne obci chodník.  

Ďalej. 

A toto je vlastne to, čo nás z pohľadu župy a župných ciest najviac zasiahlo, to je most 

na ceste II/502 nad potokom Gidra. Takto to tam vyzeralo deň po povodni. 

Ďalej. 

Okamžite sme pristúpili k vybudovaniu náhradného premostenia. 

Ďalej. 

Tuná vidíte funkčné premostenie. Povodeň bola, myslím, v utorok, my sme v sobotu 

spojazdnili provizórny most, ktorý bol navyše urobený tak, že dnes bez prerušenia dopravy 

môžeme pod ním stavať nový most. 

Ďalej. 

Tuná už vidíte situáciu z tohto týždňa, kde sú vybudované základy. To, čo tam 

nevidíte, sú kompletné pilotové základy, na takýchto oporách sú už pripravené podložky pre 

osadenie prefabrikovaných nosníkov, ktorých montáž sa v súčasnosti pripravuje. 

Ďalej. 

Ešte jeden detail. 

To je všetko. 

Asi taký hlavný záver alebo posolstvo tejto informácie je, že robíme naozaj všetko pre 

to, aby do prvého snehu bol normálny, bežný život v tejto oblasti obnovený. A zatiaľ to 

vyzerá tak, že sa nám aj darí. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 



K bodu 7 – Informácia o aktuálnom stave a postupe odstraňovania následkov povodne v júni 2011 na cestách 
v správe BSK (7) 
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Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, ja len chcem poďakovať naozaj 

všetkým, ktorí nás aj menej formálne podporili, keď bola práve táto povodeň. Nechcem ich 

naozaj vymenovať, ale vidím tu Olivera Solgu, ktorý veľmi pomáhal, čo sa tohto týkalo, aj  

sme sa naozaj v tomto ako Bratislavská župa okamžite aktivizovali, ale aj vás ostatných, lebo 

to bude súvisieť aj s rozpočtom. 

Ja pevne verím, že sa nám podaria dve veci: Po prvé, dostať sa z tohto a aspoň nejakú 

čiastočnú kompenzáciu získať, a po druhé, v spolupráci s vodohospodárskym podnikom, resp. 

s príslušnými povodiami, lebo to považujem za veľmi vážne...; my máme problémy 

v niektorých obciach, ja len takto spomeniem námatkou Limbach, Jabloňové na Záhorí, kde 

keď si pozriete do toho toku samotného, tak zistíte, že keby podobná prívalová vlna prišla... 

(áno, tam vidím Šenkvice), podobná prívalová vlna prišla (takisto Budmerice tam ležia), tak 

jednoducho..., dokonca v niektorých tých tokoch stromy rastú, čiže inými slovami okamžite 

sa upchajú. Budeme na toto tlačiť celú túto našu župnú jeseň, ako budeme na výjazdy, aby sa 

tie toky jednoducho vyčistili. Je to neuveriteľné, ja som sám videl, čo to robí, keď tok nie je 

čistý, keď voda nemá ako odísť. Akonáhle sa to upchá, všetka voda ide von a všetko sa 

prakticky ničí. To bol typický prípad v Doľanoch, myslím to bolo, takýmto spôsobom, kde 

bol jeden priepust, zapchal sa, a potom bola séria priepustov, ktoré niektorí, povedzme, 

nazvem takí ľudia, ktorí mali na to, aby si postavili pekný dom, ale už menší priepust ponad 

potok, tak prišli o ten most k svojmu domu. To je síce škoda ich, ale tá väčšia škoda je, že 

v tom momente sa to vylialo po celej obci, čiže škoda všetkých. Takže budeme na tomto 

naozaj pracovať, pôjdeme obec po obci. Lebo to, že to spadlo práve v tejto časti hory ešte 

neznamená, že to nemohlo spadnúť na našej Pezinskej babe alebo kdekoľvek inde.  

Ďakujem pekne. 

Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený v materiáli: 

Zastupiteľstvo BSK berie na vedomie... 

 



K bodu 7 – Informácia o aktuálnom stave a postupe odstraňovania následkov povodne v júni 2011 na cestách 
v správe BSK (7) 
K bodu 8 – Návrh na schválenie zámeru na budovanie a údržbu cyklotrás v spolupráci s Regionálnymi 
cestami Bratislava, a. s. (8) 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 12.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťosem poslancov z prítomných tridsiatich ôsmich. Čiže všetkými hlasmi 

bolo schválené uznesenie tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Plynule prechádzame k bodu číslo 8 – Návrh na schválenie zámeru na vybudovanie 

a údržbu cyklotrás v spolupráci s Regionálnymi cestami Bratislava, akciovou 

spoločnosťou.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte tento materiál pred sebou. Ide nám o to (ja to veľmi krátko uvediem a potom 

poprosím aj pána Csádera), ide nám o to, aby sme tie technológie, ktoré sa nám dnes starajú 

o cesty, mohli v budúcnosti formálne pustiť aj na stavbu cyklotrás, samozrejme, za tých 

predpokladov, že sú v majetku alebo sú dlhodobo vysporiadané, z hľadiska všetkých týchto 

právnych záležitostí.  

Keďže sme si dali záväzok, že takéto veci nerobíme tu kabinetne, že sem donesieme 

zmluvu alebo rovno ju župan podpíše, tak už samotný zámer chceme mať schválený. 

V dôvodovej správe sú vymenované niektoré typy, ktorých sa to týka, ale nie všetky, to nie je 

záväzok(?) v dôvodovej správe, že to, čo je tam napísané, že to sa ide robiť, ale aby ste si 

vedeli urobiť vy predstavu, že čoho sa to bude týkať. A čo sa týka tohto, tak môžem hovoriť 

aj za primátora, ktorý práve včera ma prosil o ďalšie časti, či by sme to my vedeli urobiť. Ja 

som hovoril, pokiaľ tam budeme mať aj na území Bratislavy právny titul, prečo to urobiť, 

jednoducho prečo ten mechanizmus tam poslať, pokiaľ, samozrejme, zastupiteľstvo bude 

súhlasiť, lebo vy to rozpočtujete, tak ja v tom nemám žiaden problém. Jednoducho, keď to 

dokážeme ľuďom priniesť a keď dokážeme teraz Moravskú cyklotrasu pripojiť, tú magistrálu 

na zvyšok mesta, a naozaj to bude o nejakých pár sto metrov a budeme to vedieť spraviť, no 

tak to RCB jednoducho spraví. 



K bodu 8 – Návrh na schválenie zámeru na budovanie a údržbu cyklotrás v spolupráci s Regionálnymi 
cestami Bratislava, a. s. (8) 
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Toto je zámer, aby sme sa dokázali k tomu dopracovať, aby sme o tom mohli 

rozhodovať, ja viem, že to znie troška trpko v kontexte toho, čo som hovoril pred dvoma – 

tromi bodmi, ale ja sa v tomto nevzdávam. 

Poprosím, pán podžupan Nesrovnal je predkladateľ materiálu, či ešte niečo k tomu má. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

K tomuto už skutočne dnes sa nedá nič dodať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, otváram rozpravu 

k tomuto materiálu. 

Pán poslanec Pastor, nech sa páči. 

 

Doc. RNDr. Karol Pastor, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo. 

Vážený pán predseda, kolegyne a kolegovia, 

v tejto súvislosti by som chcel upozorniť na jeden taký dosť chronický problém našich 

cyklotrás, a to je dopravné značenie.  

Keď som išiel od nás z domu – z Petržalky po Berg po cyklotrase číslo 1, čiže po 

klasickej Dunajskej cyklotrase, porušil som dopravné predpisy desaťkrát alebo jedenásťkrát. 

Sedemkrát som nerešpektoval značku Zákaz vjazdu všetkým vozidlám, trikrát som porušil 

značku... (V reakcii na hlas z pléna: Pán poslanec, pokoj!)  značku Jednosmerná cesta – zákaz 

vjazdu a jedenkrát značku Zákaz odbočovania vpravo. Tieto značky boli ale kombinované so 

značkami ohlasujúcimi cyklotrasu, takže zhodou okolností som išiel okolo troch policajných 

hliadok a ani jednej nevadilo, že idem po tej ceste, po ktorej idem.  

Prosím..., i keď toto asi patrí z väčšej časti Bratislave, ale podobná situácia je aj na 

iných úsekoch cyklotrás. Niektoré sú značené pomerne poriadne, ale nedá sa to povedať 

o všetkých. Čiže pri údržbe tých cyklotrás prosím, aby sa aj toto dalo do poriadku. V Rakúsku 

nie je problém umiestniť doplnkovú značku Ausgenommen Radfahrer, alebo v Maďarsku 

Kivéve kerékpár, takže dá sa to riešiť. Teda prosím, aby sa toto dalo do poriadku. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán poslanec, ja vám veľmi dobre rozumiem, o čom hovoríte. Aby bolo zrejmé, aj táto 

župa v rámci pripomienkového konania, myslím, k cestnému zákonu práve toto žiadala, čo sa 

týka jednosmeriek, aby v protismere mohli jazdiť cyklisti. Nie je to nič príjemné, keď na vás 

niekto vytrubuje v zjavnej jednosmerke, keď idete oproti na bicykli. Čiže v tejto veci sme 

konali v legislatívnej úrovni, a pokiaľ viem, s touto možnosťou sa vo vyhláške pre budúcnosť 

počíta. 

Čo sa týka značenia samotného, to je naozaj vždy vecou toho, kto to značí. Ja si 

myslím, že my budeme aspoň dve cyklotrasy tento rok..., jednu sme vyznačili, a ešte chceme 

prísť pozrieť pánu starostovi Poórovi ešte aj na tú jeho, lebo sme si to dlžní. Tak potom ja 

vždy pozývam aj ľudí, ktorí sú v príslušnej komisii aj ktorí sú v príslušnom volebnom obvode 

zvolení, a koniec koncov vždy máte informácie všetci poslanci. Pôjdeme si to normálne 

pozrieť, povedzme si to potom normálne, komu to patrí, a jednoducho zasiahnime. Ja viem, že 

je to nepríjemné, že je v tom značení neporiadok. Dokonca je nepríjemné, keď sa kombinuje 

rakúske značenie s naším značením, lebo aj takéto problémy máme. A myslím si, že ak ľudia 

sa majú cítiť bezpečne, tak musia vedieť, po čom jazdia. Čiže v tomto sme zajedno. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová, máte slovo. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja chcem privítať tento materiál, že takéto niečo sa ide robiť, myslím si, že naše 

Regionálne cesty na to majú ozaj kapacity, odborné aj fyzické pre nejaké tie menšie činnosti, 

ktoré bude treba na cyklotrasách urobiť. 

Mám jednu pripomienku k materiálu, nechcem ho nejako meniť, ale nedá mi, aby som 

sa k tomu nevyjadrila. Na komisii sme odsúhlasili takú drobnú zmenu, aby sa do materiálu 

dostala aj cyklotrasa, ktorú sme si odsúhlasili v dôvodovej správe v rozpočte na tento rok, 

cyklotrasa, ktorá prepája mestskú časť Vajnory s miestnou časťou Čierna Voda, čo je 

súčasťou obce Chorvátsky Grob. Išlo o drobnosť, len do dôvodovej správy, v podstate nič 

záväzné, len aby sme na to nezabudli a o tom hovorili.  

Troška ma zarazilo to vysvetlenie, prečo nebola akceptovaná táto pripomienka do 

materiálu, a možno na také zamyslenie: okrem toho, že vecne sú tu nedostatky, spája sa, že 

bude sa budovať východný obchvat mesta Bratislavy ako regionálna cyklotrasa, ktorý pôjde 
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po hrádzi Čiernej vody od Svätého Jura až po Vrakuňu, čo vlastne je trošku taký geografický 

chaos, pretože východný obchvat mesta Bratislavy je cesta, Čierna voda vôbec nejde cez 

Vajnory, pretože Čierna voda je tok, ktorý tečie od Slovenského Grobu cez Chorvátsky Grob 

do Bernolákova, a vôbec nerieši tú problematiku, ktorú by mala riešiť cyklotrasa, ktorá by 

spájala mestskú časť Vajnory s miestnou časťou Čierna Voda a mala by ísť v súbehu s našou 

cestou, ktorú máme v správe.  

Ani o to by mi tak nešlo, to len po vecnej stránke chcem napraviť tú textáciu, ale skôr 

ma zarazila filozofia toho záveru, že koncepcia cyklotrás, sú akože..., BSK má regionálny 

význam a miestne cyklotrasy si riešia obce napríklad v spolupráci s developermi pomocou 

európskych fondov či z vlastných zdrojov. Ja by som chcela takto povedať, že kým povieme 

takéto vyjadrenie na nejaký návrh, možno by sa bolo treba nad tým zamyslieť. Tuná tento 

návrh, hoci je to drobný návrh, sú to dva kilometre, ktoré by bolo treba vybudovať, ktoré by 

veľmi výrazným spôsobom pomohli obyvateľom tohto regiónu, prechádzajú troma okresmi, 

spájajú dve mestá a jednu obec. A myslím si, že to je úlohou župy, aby koordinovala činnosti, 

ktoré prechádzajú viacerými obcami, aj keď je to možno na malom úseku, ale nie je to úplne 

vecou, aby teraz niektorá z tých mestských častí alebo obcí začala realizovať cez tri okresy, 

cez tri mestá, hoci krátky úsek cyklotrasy. 

To je moja pripomienka. Nechcem ani meniť uznesenie, ani dôvodovú správu, ale 

nedalo mi, aby som sa k tomu nevyjadrila. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pani poslankyňa, ja sa k tomu tiež vyjadrím. V dôvodovej správe je uvedené, ja som to 

povedal, že ktorých sa to napríklad týka. Ja tomu rozumiem, lebo keď si tú formuláciu 

prečítate, ona nie je veľmi šťastná, na druhej strane pravda je taká, že mnohé z tých 

eurofondov sa dajú čerpať aj na tento typ cyklotrás v rámci obcí. Ja si myslím, že je veľmi 

nešťastné, aby sme sa o tomto bavili v tomto bode, lebo v tomto bode je to presne o tom, aby 

sme vôbec ten mandát s tou RCB mali. A ja to poviem úplne jednoducho: Zatiaľ čo 

potrebujete urobiť meter nejakej cesty, tak ju musíte urobiť tak, aby po nej mohlo jazdiť 

nielen osobné auto, nákladné auto, AVIA, ale takmer až kamión. Ale po cyklotrase je to 

podstatne, podstatne lacnejšie. Inými slovami, chceme tie stroje využiť, chceme, aby sme 

tomu urobili nejaký mechanizmus. Čiže rozumiem tomu, čo vy hovoríte, ale toto si 

povedzme, tieto záležitosti potom, keď budeme mať spoluprácu, ak nám to vôbec vyjde, lebo 
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to tiež nie je jednoduché právne urobiť, a budeme sa rozhodovať, do čoho investovať. To po 

prvé. 

A po druhé, už v predošlom bode som hovoril, že aj tak v prípade eurofondov 

a všetkých týchto záležitostí, a to sa týka aj cyklotrás, samozrejme, aj cezhraničnej 

spolupráce, budeme v spolupráci s obcami podporovať každé jedno možné riešenie.  

A posledné, tretie, na čo sa odvoláme, čo si myslím, že je úplne jasné, a povedal som 

to tu v prípade malackej nemocnice, zopakujem to znova: každé jedno takéto rozhodnutie, 

ktoré smeruje do územia..., dva body dozadu sme mali otázku dotácií, každé jedno dávam do 

zastupiteľstva práve preto, práve preto, aby sme potom nemali tento typ debát, že či to malo 

stáť tam, alebo na Záhorí, alebo niekde inde. Čiže to máte moje slovo, ja si uvedomujem, že 

toto nie je úplne najšťastnejšia formulácia, je to veľmi technokratické, ja to presne čítam 

v tom vyrovnávaní sa s tou pripomienkou, nebral by som to, nebral by som ako niečo, čo by 

sme mali s týmto materiálom nejako špeciálne riešiť alebo proste čo by ho malo nejako 

vylepšovať alebo proste už... Oceňujem teda, že ani nedávate návrh na zmenu uznesenia. 

Samotná robota, aby to RCB mohla robiť, je vážna vec, samotné vysporiadanie pozemkov, 

resp. aj vzťahy k pozemkom, to bude vážna právna debata, ktorá sem príde, lebo o tom sa 

bude musieť aj tak tu znovu hlasovať, a o tom, že kde sa to bude robiť, to je predsa vec vás 

všetkých. A vy dobre viete, že ja si dávam veľký pozor na to, aby sme to územie pokrývali 

rovnomerne. 

Nech sa páči, pani poslankyňa, faktická poznámka. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Len kratučko: Nechcem znižovať význam toho materiálu, ja ho veľmi vítam, 

podporujem a som rada, že je na stole. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Šramko. Po ňom sa pripraví pán poslanec Záhradník. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda. 

Aj keď debata trošku odbieha, lebo toto nie je materiál o koncepcii rozvoja cyklotrás 

a podobne, ten sa rieši inde. Spolupráca medzi župou a mestom, mestskými časťami a obcami 
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v tomto smere prebieha. Sám som člen tejto komisie v meste a viem, že tam chodí aj zástupca 

zo župy. V každom prípade ako člen dozornej rady Regionálnych ciest viem, že sme tento 

materiál preberali a chápeme to ako možnosť zapojenia práve tejto firmy do opráv, aby 

nenastali vlastne pripomienky, a treba, aby to poslanci vedeli. 

A už len malá poznámka: Nie sú potrebné žiadne legislatívne zmeny, u nás v Lamači 

je Rajtákova cesta jednosmerná so značkou Okrem cyklistov, využívame to, už pred ôsmimi 

rokmi sme to urobili. Nie je tam žiaden problém. Takže dá sa to používať, aj naša legislatíva 

to dovoľuje. Nemusíme ísť ani do Maďarska, ani do Rakúska, stačí do Lamača. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Záhradník, nech sa páči. 

 

PhDr. Mgr. Branislav Záhradník, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 

Pripájam sa ku kolegom, myslím, že zámer je dobrý, cyklotrasy v kraji potrebujú mať 

svojho pána, a je logické, že úvahy vedenia BSK smerujú k RCB, ktoré sú pravdepodobne aj 

technicky aj personálne vybavené alebo majú najbližšie k tomu, aby sa mohli starať 

o cyklotrasy v kraji.  

V rámci analýz, ktoré sa budú robiť, by som odporúčal, či by bolo možné preskúmať 

aj možnosť, že by Regionálne cesty zriadili aj taký komunikačný dispečing, ktorý by mohol 

poskytovať cyklistom servis v prípade, že sa im niečo v rámci kraja stane na tých 

cyklotrasách, a zároveň by fungoval aj ako zberné miesto pre pripomienky cyklistov, ak sa na 

tých trasách niečo vyskytne, lebo to je bežná prax, že takýmto spôsobom tí cyklisti najlepšie 

vedia, kde kto ukradol akú značku a treba ju doplniť, alebo akým spôsobom sa to dá 

zabezpečiť. Viem, že sú to asi financie navyše, možno by sa to dalo aj sponzorsky. Ale toto 

dávam iba ako podnet na preskúmanie, či by takáto možnosť, aby fungoval aj dispečing, ktorý 

by poskytoval pomoc cyklistom, mohla fungovať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja by som veľmi tento návrh podporil. Nie som si úplne istý, či RCB..., lebo viem, že 

napríklad na odbore dopravy, čo máme ľudí, čo sa zapodievajú cyklistikou, tak sú pomerne 
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veľmi vplyvní v tej komunite, a to aj vy, čo chodíte na tú mestskú komisiu, viete, koho tam 

posielame. Čiže či to možno neurobiť u nás.  

Ale je to vec veľmi dobrého nápadu a navrhujem, pán Csáder, aby sme nabudúce na 

toto normálne odpovedali, ak to môžeme dať normálne ako takú kvázi interpeláciu, 

a odpovedzme na to, v akom je to stave.  

Braňo, môžeme to tak zobrať? Aj s tým, že dáme to normálne ako odpoveď, že akým 

spôsobom komunikujeme a kam to ideme dať, lebo ja to považujem za dobrý nápad. 

Nech sa páči, pán poslanec Balla. 

 

Ing. Ladislav Balla, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo. 

Vážený pán predseda, mne v tom materiáli chýba jedna vec, a to sú finančné dopady 

na župu. Keď citujem, tu sa uvádza, že mnohé z týchto rekonštrukcií a nových investícií budú 

financované zo štrukturálnych fondov, z operačného programu Bratislavský kraj (skupina 

1.1.3), ako aj z Programu cezhraničnej spolupráce Slovensko – Rakúsko na roky 2007 – 2013. 

Chcel by som sa opýtať, že aké to bude mať dopady na župu, aké náklady.  

A pokiaľ viem, tak z programu cezhraničnej spolupráce všetky financie pohltil 

„Cyklomost“, nie sú tam už žiadne iné financie. Tak mi to bolo povedané. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Tento jeden konkrétny program naozaj odčerpal veľa, práve ten cyklomost samotný, 

a práve preto schvaľujeme zámer, aby sme došli s niečím, čo bude mať aj finančné 

hodnotenie, to znamená, že o čom povieme, že toto platíme zo svojho a o toto sa ideme 

uchádzať z týchto a týchto cezhraničných alebo nejakých ďalších fondov. Čiže tento materiál 

nás práve poveruje, že máme zámer a jeho výsledkom musí byť aj otázka financovania. 

A financovanie riešime dvoma spôsobmi: po prvé, to, čo dávame do rozpočtu, o tom budete 

rozhodovať priamo, a po druhé, každá tá cezhraničná zmluva, ako ste si všimli, je tu 

v zastupiteľstve. Čiže o každom jednom cente tu ešte rozhodovať budeme. A to, že či to je 

nápad dobrý alebo zlý, ja si myslím, že... akože generálne, no tak, keď majú tie stroje, tak je 

úplne zbytočné, aby to robil niekto iný, tak preto ten zámer sme sem predložili, nech sa 

vypracuje mechanizmus, ako to ide. 
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Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený s materiálom: 

Zastupiteľstvo: 

A.  schvaľuje zámer..., 

B.  ukladá riaditeľovi Úradu BSK zabezpečiť spracovanie príslušných analýz... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci,. 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 13.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo tridsaťšesť poslancov, proti nebol nik, dvaja sa zdržali, jeden nehlasoval – 

z prítomných tridsiatich deviatich. 

Čiže návrh bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu číslo 9 – Informácia o výsledku kontroly účtovných 

a finančných výkazov za rok 2010, systému pôsobenia SO/RO v regióne a kontroly 

hospodárenia s prostriedkami zo zahraničia, vykonanej NKÚ SR na Úrade BSK 

a v dvoch riadených organizáciách.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou predmetnú informáciu.  

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby materiál uviedol. 
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JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Kolegyne a kolegovia, 

správu predkladá, resp. vypracováva Najvyšší kontrolný úrad v rámci svojej 

pravidelnej kontrolnej činnosti na základe svojho plánu kontrol.  

Táto kontrola bola vykonaná začiatkom roka 2011, vlastne od februára do mája, tri 

mesiace tu boli, a za toto obdobie skontrolovali skoro všetko, čo si predsavzali. Nebudem 

čítať znova, čo všetko skontrolovali, je to v dôvodovej správe. Výsledok pod čiarou, ktorý 

tam nenapísali, je, že finančná disciplína úradu je v porovnaní s predchádzajúcimi obdobiami 

rádovo lepšia a aj spôsob spracovania materiálov, kolobeh a zabezpečenie toku financií sa 

razantne zlepšilo. Tie nálezy, ktoré tu sú, sú vospolok typu nesprávneho zaúčtovania alebo 

neskorého zaúčtovania oproti tomu, ako sa to malo zaúčtovať. Na nápravu týchto zistení prijal 

predseda päť opatrení, z ktorých štyri sú už splnené a jedno je priebežné, takže sa neustále 

plní. 

Čo sa týka tých škôl, k tomu netreba nič dodávať, to ani nebudem komentovať. 

Takže je tu príslušný pracovník referátu aj riaditeľ odboru, takže ak má niekto otázky, 

nech sa páči. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Otváram rozpravu k tomuto materiálu. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Hanulíková, máte slovo. 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Pán župan, ja viem, teraz ma môžete zastaviť, chcem diskutovať k niečomu inému. 

Bola som teraz na toalete. Stoja tam nejakí seniori, a viem, že zastupiteľstvo, to všetci 

vieme, je verejné, sú nejakí nespokojní. Myslím si, že sú to ľudia, ktorí majú možno 70 rokov, 

aspoň by bolo dôstojné, keď ich nepustíme dnu, môžeme im dať vonku stoličky a nejakú 

vodu. Oni chcú vystúpiť k nejakému bodu. Až tak som to nerozoberala, ale myslím si, že aj tu 

sú voľné stoličky, usporiadatelia ich nechcú pustiť dnu; neviem, ale ja, pokiaľ mi je známe, 

tak zastupiteľstvo je verejné. A potom keď máme malú sálu, budeme musieť zastupiteľstvá 

robiť v nejakých väčších sálach, aby sa mohli obyvatelia nerušene zúčastniť. 
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Takže poprosila by som vás, keby ste buď tu im dali stoličky, alebo umožnili im sem 

vojsť, alebo vonku im dali stoličky. Bolo by to, myslím, také fér voči ním. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za upozornenie. 

Poprosím, pani riaditeľka kancelárie, dajte im vonku stoličky, pokiaľ... (V reakcii na 

hlas z pléna:) Majú aj stoličky aj minerálku? Pokiaľ viem, ja vidím len voľné stoličky pre 

pracovníkov úradu, aby sme to naozaj rozlišovali zasa medzi sebou v tejto chvíli, lebo to nie 

je akože jedna, dve, tri..., vonku majú aj stoličky aj minerálku. Čo ešte môžeme pre nich 

spraviť? (V reakcii na hlas z pléna:) To je ináč úplne rovnaké ako v každom inom, to 

znamená, je verejné, pokiaľ máme kapacitu. Ja urobím jednu vec pre budúci raz, ja si 

zabezpečím, aby aj vonku bolo počuť, keďže máme taký dosť silný záujem o to, čo robíme, a, 

samozrejme, poprosím, Barbora (Pozn. zapisovateľky: pani PaedDr. Barbora Oráčová, 

riaditeľka kancelárie predsedu BSK.), pokiaľ máte nejakého jedného zástupcu, nech si sem, 

samozrejme, sadne. Nech si, samozrejme, sadne. Ja s tým nemám nijaký problém. Nech si 

normálne zoberú jedného, dvoch, a hovorím, pán riaditeľ, nabudúce, keď je taký silný záujem, 

tak urobme prenos, samozrejme, aj von. Nech je to jasné. Mňa teší záujem verejnosti. 

Pani Hanulíková, ešte raz? Faktická poznámka? (V reakcii na hlas z pléna:) Stačí. 

Pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda. 

Ja mám len otázku na pána Nesrovnala. Tu v materiáli je napísané, že do 31. 8. bude 

zaslaná správa NKÚ, že či teda bola zaslaná, či sme si splnili povinnosti. Je to na strane 4 

dole.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, pán podžupan Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Len na informáciu: samozrejme, splnili sme si túto úlohu. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, veľmi pekne poprosím, 

vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako bol písomne 

predložený s materiálom, to znamená: 

Zastupiteľstvo BSK  

A. berie na vedomie informáciu o výsledku... (atď.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 14.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo všetkých tridsaťštyri prítomných poslankýň a poslancov. Takže konštatujem, 

že návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, bol schválený. 

 

Prechádzame k bodu číslo 10 – Návrh na schválenie odkúpenia národnej kultúrnej 

pamiatky synagógy v Senci do vlastníctva Bratislavského samosprávneho kraja za 

účelom zriadenia regionálnej galérie v regióne Podunajsko. 

Pani poslankyne, páni poslanci, 

tento predmetný návrh máte pred sebou v materiáli. 

Ja len spomeniem, že je to vec, o ktorej sa tu opakovane uvažovalo, aby sa riešila. Boli 

viaceré návrhy, v tých lepších rokoch bol dokonca návrh, že aby to župa opravila za vlastné 

prostriedky. Ten zámer je úplne jednoduchý, ja ho zrozumiteľne poviem. Keď to za euro 

kúpime, pokúsime sa práve o to, čo som hovoril, o nejaké cezhraničné fondy, resp. v tomto 

prípade nórske fondy, naozaj to urobiť a nejakým spôsobom prevádzkovať. Každý, kto bol 
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v Senci, vie, o čom hovorím. Ja si myslím, že to je šanca. Myslím si, že tam nie je problém 

ani s mestom Senec. Návrh sa mi zdá zrozumiteľný, ale chcem, aby, samozrejme, o tom 

rozhodlo zastupiteľstvo samotné.  

A poprosím pani podžupanku Németh, aby materiál uviedla. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne, pán župan. 

Vážené kolegyne, kolegovia, 

máte pred sebou materiál na schválenie odkúpenia národnej kultúrnej pamiatky 

synagógy v Senci do vlastníctva Bratislavského samosprávneho kraja za účelom zriadenia 

regionálnej galérie v regióne Podunajsko. 

Ako už pán župan povedal, táto myšlienka záchrany synagógy nie je nová, boli 

vyvíjané rôzne aktivity za týmto účelom, aby sme zachránili uvedenú národnú kultúrnu 

pamiatku. 

V roku 2005 bola podpísaná nájomná zmluva o dlhodobom prenájme na 35 rokov 

medzi vlastníkom – Ústredným zväzom židovských náboženských obcí v Slovenskej 

republike a Bratislavským samosprávnym krajom. Zámerom oboch zmluvných strán bolo 

obnoviť národnú kultúrnu pamiatku. Jednou z podmienok uvedených v zmluve bolo, že 

v prípade, ak do 30. 6. 2011 nájomca, to znamená Bratislavská župa, nezíska finančné 

prostriedky, nie je povinný realizovať stavebné úpravy. Veľmi dobre vieme, že tie finančné 

prostriedky získané neboli, práve preto ešte predtým než táto zmluva zanikla, začali sme 

aktívne rokovania so zástupcami Židovskej náboženskej obce a dohodli sme sa, že sú ochotní 

odpredať túto národnú kultúrnu pamiatku vrátane pozemkov Bratislavskej župe za jedno euro. 

Tento návrh tu máte teraz pred sebou. 

Ešte by som vám chcela niečo veľmi krátko povedať ohľadom využitia synagógy, ak 

sa nám to podarí zrekonštruovať, samozrejme, z finančného mechanizmu Európskeho 

hospodárskeho priestoru a nórskeho finančného mechanizmu, nie za naše peniaze, tam bude 

len 5-percentné spolufinancovanie. Následne synagóga by mala slúžiť ako kultúrno-

spoločenské centrum nielen pre Senec, ale pre celé Podunajsko a celý Bratislavský kraj. Bola 

by tam stála expozícia židovskej kultúry, na to už máme aj prísľub, že tie základné materiály 

a exponáty by nám vedeli zapožičať. Vychádza to jednak aj z našich programových priorít 

v oblasti pôsobnosti a kompetencií BSK, ktoré sme schvaľovali na júnovom zasadnutí. 
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V týchto priestoroch, v tejto synagóge aj podľa našich priorít by sa mala zriadiť naša 

regionálna galéria. 

Materiál prešiel komisiami. Pripomienky, ktoré vzniesli jednotlivé komisie boli 

zapracované do materiálu.  

Prosím vás, aby ste tento materiál podporili. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Otváram rozpravu k tomuto materiálu. Nech sa páči, pani poslankyňa Flašíková-

Beňová a po nej sa prihlásil pán poslanec Dušan Pekár. 

 

PhDr. Monika Flašíková-Beňová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda. 

Ja by som takisto ako pani podpredsedníčka chcela podporiť tento materiál, pretože 

synagóga v Senci je dlhodobo predmetom záujmu Bratislavského samosprávneho kraja. Som 

veľmi rada, že v konečnom dôsledku došlo aj k dohode s Ústredím židovských náboženských 

obcí, a verím, že sa podarí tento projekt naozaj realizovať tak, ako je to predložené 

v materiáli. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Pekár. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Takisto podporím tento materiál, ale mám tu jednu otázku: Keďže rekonštrukcia 

budovy, tak ako sme aj na fotografiách videli, ale aj keď ideme okolo, tak síce je to pekná 

architektúra, ale vyžaduje si rekonštrukciu, ktorá bude stáť nemalé finančné prostriedky. Tak 

ako bolo povedané, budú to prostriedky získané z externých zdrojov, ale asi nielen tie, 

a zrejme aj župa bude tam vkladať nejaké prostriedky. V tomto materiáli na strane 4 sa píše: 

„V prípade, že BSK bude chcieť synagógu v budúcnosti odpredať po splnení podmienok 

zákona, Ústredný zväz židovských náboženských obcí v SR bude mať predkupné právo na 
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kúpu za kúpnu cenu vo výške jedno euro.“ Čiže my ju kupujeme za jedno euro, zrejme ju 

budeme rekonštruovať a v prípade, že ju budeme chcieť odpredať, nemusí to byť o štyri roky, 

môže to byť o 50 rokov, ak tam bude tá zmluva, tak zrejme budeme povinní, alebo župa bude 

povinná odpredať túto budovu za jedno euro. 

Poprosil by som odpoveď, či je to tak, ako som to uviedol. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím, pani podžupanka Németh. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Áno, samozrejme. Tento odsek je v tomto návrhu uvedený z toho dôvodu: vieme 

veľmi dobre, že v minulosti tiež tam bola uzatvorená nájomná zmluva na 35 rokov, nezískali 

sa finančné prostriedky, Židovská náboženská obec sa obáva toho, že znova tá synagóga by 

chátrala niekoľko rokov. A vieme veľmi dobre, že v takom stave, v akom je, už dlho 

nevydrží. Z obavy, aby sme pristúpili skutočne k tej rekonštrukcii, oni si tam dali zábezpeku, 

že ak sa to nezačne a nezískame zdroje na prelome roku 2011 – 2012, keď budú vypísané 

pravdepodobne výzvy, tak v tom prípade nezrekonštruovanú synagógu by odkúpili naspäť za 

jedno euro. Čiže to nejde o to, že my to zrekonštruujeme a oni potom za jedno euro odkúpia 

to, čo je už dané do poriadku. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán Pekár, faktická poznámka. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda, ale nezdá sa mi to toto, lebo to je tá druhá veta v tom 

odseku. Tam je, tam sa ďalej píše, čo som nedočítal: „Ústredný zväz židovskej náboženskej 

obce bude mať rovnaké právo aj v prípade, že BSK nezrealizuje stavebné úpravy do 31. 12. 

2015.“ Z tohto mi vyplýva, že do roku 2015 bude mať rovnaké právo, že to odkúpia 

automaticky, keď nebudeme rekonštruovať, ale v tom ďalšom období odkúpi tiež za jedno 

euro, aj keď to bude zrekonštruované. 

Ďakujem. 
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PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Môžem poprosiť pani riaditeľku odboru? 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie a riadenia projektov, Úrad BSK: 

Naozaj táto zmluvná povinnosť vychádza jednak z legislatívy, ktorá je určená na 

základe odpredaja národnej kultúrnej pamiatky, ktorú určuje ministerstvo kultúry. Čiže to je, 

že predchádzajúci vlastník, resp. vlastník najskôr musí poskytnúť majetok ministerstvu 

kultúry ako správcovi národných kultúrnych pamiatok, a potom je tam zábezpeka voči 

Židovskej obci. Lebo naozaj ide o prípad nerekonštrukcie, nie je to v prípade, že my 

zrekonštruujeme, je to iba tá zábezpeka, je to v podstate obdobná zábezpeka, ako máme 

v tejto zmluve, ktorá vypršala v júni tohto roka.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, pán poslanec Pekár, faktická poznámka. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Ja to teda prečítam celé, pretože podľa mňa to nie je tak, ako hovoríte, prečítam celý 

odsek s tými dvoma vetami, jedna je dlhá, jedna krátka. 

Prvá veta: „V prípade, že BSK bude chcieť synagógu v budúcnosti odpredať, po 

splnení podmienok podľa § 23 zákona číslo 49/2002 Z. z. o ochrane pamiatkového fondu, 

Ústredný zväz židovských náboženských obcí v SR bude mať predkupné právo na kúpu za 

kúpnu cenu vo výške jedno euro.“ A druhá veta: „Ústredný zväz židovských náboženských 

obcí v SR bude mať rovnaké predkupné právo aj v prípade, že BSK nezrealizuje stavebné 

úpravy do 31. 12. 2015.“ 

Z tohto mi vyplýva poznámka, že aj keď BSK zrekonštruuje synagógu a bude ju 

chcieť v budúcnosti predať, tak bude ju musieť..., predkupné právo má zväz, predať len za 

jedno euro. Dobre by bolo, keby tam ešte bolo..., súhlasím s tým, že za jedno euro, ale aj za 

náklady, ktoré boli vložené BSK do rekonštrukcie tejto synagógy.  

Ďakujem. 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Ale to tam nie je. 
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Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie a riadenia projektov, Úrad BSK: 

Ale toto nie je návrh zmluvy. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

No ja by som poprosil..., je to síce tak, ale dajme si na päť minút poradu s predsedami 

klubov. 

(Pozn. zapisovateľky: Po krátkej porade s predsedami poslaneckých klubov:) 

Poprosím, dohodli sme sa s predsedami klubov, že naozaj toto je vec, ktorá je 

v dôvodovej správe. Nám samým, hovorili sme aj s právnikom, sa zdá, že nie je možné vrátiť 

niečo, do čoho sa investuje, za jedno euro. Čiže to v tej zmluve nebude. Nie je to v uznesení. 

Čiže môj návrh je, pokračujme v diskusii a schváľme to uznesenie samotné. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 

Ja by som v podstate len chcel doplniť, lebo sa totálne stotožňujem s argumentmi 

kolegu Pekára. Som presvedčený, že ak napríklad je tam strecha, a my budeme vybavovať 

nejaké fondy, ale zvážime, že tú strechu treba opraviť za naše peniaze, aby nedošlo k ďalšej 

devastácii tej budovy, tak je úplne logické, ak by sa nepodarilo tie fondy vybaviť, tak si 

vypýtame aspoň peniaze, ktoré sme investovali do tej strechy. A mne stačí to, že to tu zaznie, 

že sú to naše pripomienky, aby boli zapracované do zmluvy, a nemusí to byť v uznesení.  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja vám ešte jednu vec poviem, na ktorú sme zabudli v debate s predsedami klubov, 

a to, že je úplne zrejmé, keby sme to išli predávať, tak to pôjde tadiaľto. Samozrejme, aj v tej 

kúpe sa nezaviažeme k niečomu, čo by tento predaj takto výrazne ovplyvnilo.  

Poprosím, pán poslanec Drozd.  

 

Ing. Slavomír Drozd, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem pekne. 
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Vážený pán predseda, 

ja, samozrejme, vnímam túto otázku ako zachovanie a zveľadenie národnej kultúrnej 

pamiatky v Senci. Túto myšlienku určite podporujem. Takisto ako starosta Ružinova som 

podporoval vyhlásenie národnej kultúrnej pamiatky na prievozskú radnicu, ktorá sa dostala 

rôznymi kanálmi tam, kde nemala, do privátnych rúk. Mal som snahu, aby sme sa k tejto 

radnici dostali. Ale myslím, že to, čo povedal pán poslanec Pekár, má svoju logiku. A myslím, 

že mali by sme zaviesť ten istý systém, ako je na meste, veď pán Nesrovnal tu je, naozaj, keď 

je takýto materiál, treba pripojiť návrh zmluvy, aby poslanci ten návrh zmluvy mali. Potom by 

sme sa vyhli takýmto nejakým nezrovnalostiam, že niečo je v materiáli a iné bude v návrhu 

zmluvy na odkúpenie. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám podrobne prečítala návrh uznesenia, podrobne, lebo naozaj na tom záleží, 

lebo toto, čo sme diskutovali, bolo v dôvodovej správe. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá návrh uznesenia tak, ako je písomne predložený 

v materiáli. Prečítam ho teraz doslovne. 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 

A. schvaľuje 

odkúpenie národnej kultúrnej pamiatky synagógy v Senci od Ústredného zväzu 

židovských náboženských obcí v SR na liste vlastníctva č. 3674, a to konkrétne 

pozemku parc. č. 3480 vo výmere 241 m2, druh pozemku – zastavané plochy 

a nádvoria vrátane stavby - súpisné č. 16, a pozemku parc. č. 3481 vo výmere 181 m2, 

druh pozemku - zastavané plochy a nádvoria, a pozemku parc. č. 3482/1 vo výmere 

728 m2, druh pozemku – záhrady, za 1 EUR za účelom zriadenia regionálnej galérie 

Podunajsko;  

B. ukladá 

 riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja  
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B.1.  zabezpečiť odkúpenie národnej kultúrnej pamiatky synagógy v Senci do vlastníctva 

Bratislavského samosprávneho kraja 

T: október 2011; 

B.2. zabezpečiť spracovanie projektu na získanie nenávratného finančného príspevku 

z externých zdrojov 

T: február 2012. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja len upozorňujem ešte na jednu vec, že aj keď budeme potom rokovať o tom 

nenávratnom finančnom príspevku, aj ten sa bude schvaľovať v zastupiteľstve.  

Ale teraz poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujte sa 

a hlasujte o tom, ako bol prednesený návrh uznesenia návrhovou komisiou. 

(Hlasovanie číslo 15.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťjeden poslancov, proti nebol nik, jeden poslanec sa zdržal, dvaja 

nehlasovali – z prítomných tridsiatich štyroch. 

Čiže konštatujem, že predmetný návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, bol 

schválený. 

 

Prechádzame k bodu číslo 11 – Návrh na schválenie vstupu Bratislavského 

samosprávneho kraja ako partnera do projektu „SACRA-VELO“. 

Vážení páni poslanci, vážené pani poslankyne, 

predmetný návrh máte pred sebou na stole. Je to presne ten istý princíp, kde hovoríme 

o doterajšej spolupráci, o čerpaní fondov, ktoré sú mimo dosahu či už štátneho rozpočtu alebo 

rozpočtu župy ako takej. Myslím, že to má zmysel podporiť. Viackrát sme tu vo viacerých 

bodoch diskutovali. 

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby materiál uviedol. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 
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To najdôležitejšie v tomto už pán predseda povedal. Je to snaha využiť všetky 

dostupné finančné prostriedky na rozvoj župy. A keďže máme takú finančnú situáciu, akú 

máme, tak pozornosť sa musí obrátiť o to viacej na iné zdroje financovania, v tomto prípade 

na programy cezhraničnej spolupráce. Toto je program slovensko-maďarský. Vedúci 

projektu, lead partner, je župa Györ – Moson – Sopron; Bratislavská župa a Trnavská župa sa 

ho zúčastňujú ako partneri.  

Podstatou tohto programu je opatrenie cca 300 km cyklotrás informačnými 

materiálmi, tabuľami, ukazovateľmi. Tie aktivity sú v popise projektu, ktoré budú smerovať 

od tých cyklotrás k najbližším sakrálnym objektom. Koniec koncov je to aj názov projektu 

SACRA-VELO, znamená to pospájanie cyklotrasami sakrálnych objektov, kostolov a iných 

pamiatok v regióne, v príhraničnom regióne medzi Györom, Trnavou a Bratislavou.  

Ak by sa niekto pýtal, z čoho vyšiel zoznam 30 objektov, zoznam bol vlastne 

vypracovaný po konzultáciách a so súhlasom Bratislavskej arcidiecézy. 

Viacej k tomu iste netreba povedať. 

Nech sa páči, ešte pani kolegyňa Németh. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne. 

Možno len toľko, že tu nejde o budovanie nejakých nových cyklotrás. Tento okruh 

bude realizovaný v súčasných existujúcich cyklotrasách a pospája sakrálne pamiatky, 

pútnické miesta. 

Asi toľko na doplnenie. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, kolegyne a kolegovia, máte možnosť prihlásiť sa do rozpravy. 

Nech sa páči, pán poslanec Pastor. 

 

Doc. RNDr. Karol Pastor, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja vítam tento materiál a podporím ho. Ale u nás v komisii, keď sme o ňom rokovali, 

tak tam padla taká pripomienka, že pozdĺž rieky Moravy je síce dobrá aj maďarčina, ale že by 
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sa tam možno viacej pýtala nemčina. Dostali sme taký neoficiálny prísľub, že možno nad 

rámec tej dohody sa tam podľa možností vyhotovia aj nejaké informačné tabule v nemčine 

alebo preklad do nemčiny. Neviem, či teda kvôli tomuto meniť..., to asi nie, pretože tým by sa 

asi pozdržal postup, celý tento projekt by možnože kvôli tomu musel byť pozdržaný. Takže 

netrvám na tom, aby sa menilo uznesenie alebo aby sa menila zmluva, ale predsa len, pokiaľ 

to prostriedky dovolia, tak tá informácia v nemčine by sa predsa len zišla. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pardon, krátka faktická poznámka? 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Môžem k tomu krátko reagovať. Samozrejme, že tam nebude iba maďarský 

a slovenský text, to by bolo nelogické, ale tým, že ide o tento cezhraničný región, tak to bude 

aj v angličtine. Môžeme potom rozmýšľať o tom, ten technický problém je ten, že vedúci 

partner pripravuje ten layout, tak treba to technicky doriešiť tak, aby sa tam do toho namiesto 

angličtiny dala dať nemčina, ale myslím, že to sa bude dať vyriešiť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja mám len takú otázku, že keď sa tvoril ten zoznam, či sme mali možnosť nejako to 

doplniť, alebo nie, lebo zo Záhorskej Bystrice do Lamača..., máme tam jednu kultúrnu 

pamiatku, je tam kaplnka svätej Rozálie, ktorá patrí mestu. Mesto to postavilo ako vďaku na 

ukončenie bratislavského moru a boli dlhodobo robené púte k tejto kaplnke – Rozálke, je 

pravda, že táto vec trošku sa utlmila po druhej svetovej vojne, ale tá tradícia je dokázaná. 

A možnože práve z tej Záhorskej Bystrice je bezproblémová cesta, okolo Kačína je veľmi 

dobrá cesta, cyklistický chodník, dokonca si myslím, že bez akýchkoľvek ďalších úprav je to 

možné. Chcem sa spýtať, či je to možné, alebo už to je nemožné. Otázka.  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pani riaditeľka odboru. 

 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka odboru stratégie a riadenia projektov, Úrad BSK: 

Samozrejme, že my sme vstupovali do rokovania s arcidiecézou, v zásade tie návrhy 

vychádzali od nich, ako na tie by som povedala top miesta. Samozrejme, v prípade, že ide 

naozaj o významné pútnické miesto, aj z hľadiska vhodnosti prístupu, naozaj ten jeden 

smerovník plus nastavenie, pretože tam pôjde o mapové značenie, nie je problém vyznačiť 

tam tú cyklotrasu, a teda tú mapu a osadiť tam všetky informačné náležitosti. 

Čiže myslím, že to je najmenší problém aj čo sa týka finančného charakteru. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený v materiáli: 

Zastupiteľstvo  

A.  schvaľuje 

A.1 vstup BSK ako projektového partnera do projektu...; 

A.2 povinné spolufinancovanie projektu vo výške 5 %, t. j. 6500 eur; 

B. ukladá riaditeľovi Úradu BSK zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov 

v rozpočte... (atď.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím vás, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 
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(Hlasovanie číslo 16.)  

Ďakujem pekne. 

Za bolo tridsaťštyri poslancov, jeden nehlasoval – z tridsiatich piatich prítomných.  

Takže konštatujem, že návrh, tak ako ho predniesla návrhová komisia, bol schválený. 

 

Prechádzame k bodu číslo 12 – Informácia o projekte „Efektívna podpora 

kardiometabolického zdravia v prostredí stredných škôl Bratislavského samosprávneho 

kraja“. 

Máte pred sebou predmetný materiál. A poprosím pána riaditeľa úradu, aby ho 

uviedol. 

Zároveň poprosím pána Bertu, aby chvíľku viedol rokovanie. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, 

máte pred sebou informáciu o tomto projekte. Tento projekt bol schválený aj v rámci 

rozpočtu, ktorý je alokovaný na dva roky – na roky 2011 – 2012. Fáza projektu by mala byť 

jeseň a zima roku 2011 a jar – leto roku 2012.  

Poprosím riaditeľa odboru zdravotníctva pána Dr. Potičného, aby povedal viacej slov 

k tomuto projektu. 

 

MUDr. Valerián Potičný, MPH, riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK:  

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

dobrý deň prajem. 

Dovoľte, aby sme vám odprezentovali pár slidov o základnej kostre projektu, ktorý sa 

nazýva Efektívna podpora kardiometabolického zdravia v prostredí stredných škôl, ktoré sú 

v gescii Bratislavského samosprávneho kraja. 

Bližšie informácie máte pred sebou v materiáli, ďalšie informácie dostanete na 

slidoch.  

Po ukončení prezentácie som pripravený zodpovedať vaše otázky. 

V tejto chvíli pani Dr. Mesárošová urobí prezentáciu. Nech sa páči. 

 



K bodu 12 – Informácia o projekte „Efektívna podpora kardio-metabolického zdravia v prostredí stredných 
škôl Bratislavského samosprávneho kraja (12)  
 

 
 

Zápisnica z XIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 9. septembra 2011 

53

PhDr. Valburga Mesárošová, sestra samosprávneho kraja: 

Dobrý deň! 

Chcela by som vás v krátkosti informovať o tomto projekte, ktorý prakticky je 

jedinečný v Bratislavskom samosprávnom kraji. Je to Efektívna podpora kardio-

metabolického zdravia v prostredí stredných škôl Bratislavského samosprávneho kraja a má 

názov Rešpekt pre zdravie. 

 

Predsedajúci Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Poprosil by som technika, aby skontroloval zariadenie, lebo evidentne nefunguje. 

 

PhDr. Valburga Mesárošová, sestra samosprávneho kraja: 

Dobre. 

(Poznámka zapisovateľky: Súbežne s vystúpením sledovali prítomní prezentáciu 

ôsmich snímok v programe PowerPoint s týmito názvami: 1. snímka: Efektívna podpora 

kardiometabolického zdravia v prostredí stredných škôl Bratislavského samosprávneho kraja 

– Rešpekt pre zdravie; 2. snímka: Informácie o projekte Rešpekt pre zdravie; 3. snímka: Ciele 

projektu Rešpekt pre zdravie; 4. snímka: Podstata projektu Rešpekt pre zdravie; 5., 6. a 7. 

snímka: Harmonogram projektu – september, október, november 2011; 8. snímka: Záver.) 

Takže projekt je vlastne spoločný projekt Bratislavského samosprávneho kraja 

a Regionálneho úradu verejného zdravotníctva. Bude prebiehať v prostredí stredných škôl na 

území Bratislavského samosprávneho kraja. Je do toho zapojených 62 škôl a 19.172 žiakov. 

Projekt bude mať trvanie od septembra 2011 do februára 2013. 

Hlavným cieľom projektu je prevencia kardiometabolických a iných chronických 

ochorení v prostredí stredných škôl Bratislavského samosprávneho kraja a vedľajší cieľ je 

vzbudenie záujmu širokej verejnosti Bratislavského samosprávneho kraja o aktívnu zmenu 

spôsobu života nielen detí, ale aj ich samých.  

Projekt má základ, a to sú tri piliere. Prvým z nich je meranie antropometrických 

parametrov, potom je tam dotazník a odber krvi a vyšetrenie moču. Antropometrické merania 

sú telesná váha, hmotnosť, Body Mass Index, obvod hrudníka, obvod pása, obvod bokov, tlak 

krvi, pulz. Potom je tam dotazníková metóda, ktorú žiaci..., najprv sú informovaní rodičia, 

podpíšu informovaný list pre rodičov, potom musia s tým súhlasiť, teda je tam aj informovaný 

súhlas rodiča, a na základe toho potom študenti aj rodičia vyplnia dotazníky.  
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Postupne v priebehu septembra sa začne projekt rodičovským združením a najprv sa 

začne združením alebo poradou riaditeľov škôl, kde bude prezentácia projektu. Títo riaditelia 

škôl potom následne informujú učiteľov o projekte. Informácie budú takisto uvedené na 

webových stránkach každej školy a Bratislavského samosprávneho kraja. V ďalšom kroku 

budú rodičovské združenia, kde učitelia budú informovať o tomto projekte rodičov a rozdajú 

zároveň rodičom aj materiály, teda dotazníky študentov. 

Koncom septembra bude zber dotazníkov. V októbri bude zber alebo zabezpečenie 

odvozu týchto dotazníkov na Regionálny úrad verejného zdravotníctva, budú jednoznačne 

z týchto škôl odvozené. Potom bude otváranie na Regionálnom úrade verejného zdravotníctva 

a budú zrátané jednotlivé informované súhlasy. Regionálny úrad verejného zdravotníctva 

bude vypracovávať harmonogram meraní a krvných odberov. S týmto harmonogramom budú 

oboznámení jednak triedni učitelia, riaditelia a žiaci a tí následne budú informovaní, kedy 

majú mať odber krvi a odber moču, a zároveň musia byť s nimi, zúčastniť sa týchto odberov 

aj rodičia. V novembri, 3. 11., rátam, bude začiatok odberov a od 14. 11. sú prvé 

antropometrické merania.  

Dovoľte záverom len citovať Európsku chartu zdravia srdca: 

(Pozn. zapisovateľky: Na 8. snímke bola uvedená táto citácia: „Každé dieťa narodené 

v novom miléniu má právo žiť aspoň do 65 rokov bez toho, aby trpelo kardiovaskulárnym 

ochorením, ktorému sa dá predísť. Európska charta zdravia srdca“  

Ďakujem za pozornosť. 

 

Predsedajúci Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne za informáciu a otváram diskusiu k danému bodu. 

Pani poslankyňa Plšeková, nech sa páči. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Chcem hneď na úvod najskôr povedať, že som rada, že náš odbor zdravotníctva nerobí 

len isté administratívne činnosti, ktoré mu zo zákona vyplývajú, ale že sa pustil aj do takéhoto 

výnimočného, jedinečného projektu.  

Chcem poďakovať všetkým ľuďom, ktorí sa zúčastňovali naozaj na početných 

zasadnutiach komisie, ktorá pripravovala tento projekt. Sú to zástupcovia aj BSK aj Úradu 
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verejného zdravotníctva, a to nielen z odboru zdravotníctva, ale aj z odboru školstva, 

marketingu a ostatných vecí. 

Je to preventívny program. Možno si poviete: prečo? Ja poviem: preto, lebo na 

Slovensku najviac ľudí naozaj zomiera na kardiovaskulárne ochorenia a ak chceme niečo 

zmeniť, musíme začať od detí, musíme začať od mládeže. A tam, kde my máme dosah ako 

BSK, sú práve stredné školy. Ak dokážeme vzbudiť záujem detí, dokážeme tým preniesť časť 

informácií aj k ich rodičom. Deti sú najlepší kanál, ako informovať, prípadne nabádať aj 

rodičov. 

Chceli by sme tých stredoškolákov nielen merať, ale aj viesť k zmene životného štýlu. 

A myslíme si, že korene, samozrejme, aj kardiovaskulárnych chorôb sú aj v dedičnosti, o čom 

tie deti budú tiež informované. Ale sú tam aj ďalšie faktory rodinného prostredia a životného 

štýlu, ktoré vieme zmapovať týmto projektom a potom následne vieme aj priniesť návrhy na 

riešenie, čo by sa dalo a ako odstrániť. 

Tento preventívny program, ako ste videli, je veľký, pokiaľ sa do neho prihlási naozaj 

veľa detí, bude trvať v podstate dva roky, ale mal by mať absolútne jedinečné výsledky, ktoré 

neboli na Slovensku v takom rozsahu ešte robené. A tie výsledky by sme potom chceli 

prezentovať nielen odbornej verejnosti, to znamená pediatrom, všeobecným lekárom pre 

dospelých, ale aj ministerstvu zdravotníctva, prípadne zdravotným poisťovniam a, 

samozrejme, čerpali by sme z toho pri svojej práci aj v odbore zdravotníctva u nás aj v odbore 

školstva, kde vieme ovplyvňovať stravovanie žiakov, pretože treba si uvedomiť, že pod BSK 

patria aj stredné školy, kde žiaci bývajú na internátoch, kde im zabezpečujeme vlastne 

celodenné stravovanie, aj im na to prispievame, zabezpečujeme, samozrejme, stravovanie 

v jedálňach.  

Naším záujmom je, aj župa sa snaží ovplyvňovať športové aktivity mládeže. Čiže 

naozaj ten projekt je taký komplexnejší a prinesie nám viac svetla do toho, aby sme vedeli, 

v akom stave vlastne stredoškolská mládež momentálne v našom kraji je. 

Takže chcem ešte raz veľmi poďakovať všetkým, ktorí pripravili tento projekt. 

 

MUDr. Valerián Potičný, MPH, riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK:  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne za príspevok. 
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Ďalej pokračuje pani Zemanová, nech sa páči. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Mne sa tiež tento nápad aj vykonanie projektu veľmi páči a verím teda, že naozaj sa 

zapojí veľa detí, že nebudú s tým mať rodičia problém, aby dali svoj súhlas. Dúfam, že 

jedným z ukazovateľov úspešnosti tohto projektu bude aj sledovanie tých nešťastných 

oslobodených hodín z telesnej výchovy, na ktoré som poukázala prednedávnom na základe 

podnetu z rokovania rady školy, kde v jednej z našich škôl je ozaj taký trend byť oslobodený 

z telesnej výchovy. A verím, že aj toto pomôže i v rámci takej prevencie aj motivácie našich 

študentov a žiakov, aby dbali lepšie o svoje zdravie, a že hádam po tých dvoch rokoch ten 

ukazovateľ oslobodených hodín, neodôvodnených, samozrejme, ak také sú, že ich bude 

o niečo menej. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Zvonár. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem. 

Ja by som chcel pochváliť tento program, na jednej strane každý preventívny program 

má svoj význam a preventívny program v rámci prevencie kardiovaskulárnych ochorení o to 

viacej, že kardiovaskulárne ochorenia sú jedny z najzávažnejších ochorení. Tvoria nám stále 

viac ako 50 % príčin smrti a ich ovplyvňovanie doterajšími opatreniami neviedlo 

k želateľnému výsledku tak, aby sa nám tento pomer podarilo znížiť. 

Napriek tomu mám voči tomuto programu, nehovorím, že výhrady, ale niekoľko 

otázok, ktoré by som požadoval objasniť. 

V materiáli som našiel napísané, že detským a dorastovým lekárom tento program 

dávame na vedomie. Ja si myslím, že tam by bola želateľná aj spolupráca s tými detskými 

a dorastovými lekármi, ktorí majú týchto študentov na starosti, ktorí majú o nich podrobné 

záznamy, ktoré sú. 

To je prvá záležitosť. 
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Druhá záležitosť je, že nenašiel som v tomto materiáli, ako zdravotnícky bude 

zabezpečený tento program. Áno? Je tam zmienka o nejakých študentoch zo zdravotníckej 

univerzity, ale čo sú to za študenti, z akej fakulty?, určite nie z lekárskej fakulty a určite 

študenti nemôžu byť zodpovední za vyšetrovanie ľudí, áno?, za vyšetrovanie našich študentov 

tak, aby to malo význam. 

V ďalšom programe sú laboratórne odbery a laboratórne vyšetrenia na rizikové faktory 

kardiovaskulárnych ochorení. Neviem, kto bude robiť tieto laboratórne vyšetrenia, ako je to 

zabezpečené a z čoho budú platené tieto laboratórne vyšetrenia. Budú platené zo zdravotného 

poistenia? Budú si ich platiť študenti sami, alebo ich bude platiť samosprávny kraj? Ktorá 

firma to bude robiť, či má dostatočné kapacity, pretože tu nejde o pár vyšetrení, ale 

o desiatky, stovky, tisíce vyšetrení, ak sa to má dotknúť všetkých študentov? A asi to, čo sa 

týka aj v rámci tohto kvázi prieskumu, by som chcel vedieť, kto bude zhodnocovať tie nálezy, 

kto bude za to zodpovedný, za to zhodnotenie nálezov. My si musíme uvedomiť, že pri 

takýchto vyšetreniach, aj keď to budú skríningové vyšetrenia, sa môže prísť na závažné 

ochorenia, závažné poruchy zdravotného stavu, ktoré je potrebné riešiť v budúcnosti, 

a nemôže sa takéto vyšetrenie potom iba založiť do materiálov, alebo do šuplíka a nič s tým 

ďalej nerobiť. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za pochvalu aj za otázky. 

Máme odpovede? Veľmi stručne. Hneď teraz? Nech sa páči. 

 

MUDr. Valerián Potičný, MPH, riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK:  

Začnem od konca, to znamená, že ak hovoríme o nejakých výsledkoch vyšetrení a ich 

interpretácii, práve preto spolupracujeme s Regionálnym úradom verejného zdravotníctva, 

ktorý má v tejto veci dlhoročné skúsenosti, a keď hovorím dlhoročné, je to dvadsať, tridsať, 

štyridsať, päťdesiat rokov, takže vedia, ako tieto veci robiť. Bohužiaľ, posledných dvadsať 

rokov sa tieto veci vôbec nevyšetrovali ani na základných školách ani na stredných školách. 

Toto je prvý projekt po dvadsiatich, možno dvadsiatich piatich rokoch, ktorý sa bude 

realizovať. 

Čo sa týka samotnej koncovej skupiny, že kam by sa tieto výsledky mali dostať: my 

sme sa opakovane stretli s predstaviteľmi pediatrickej bratislavskej... alebo keď chceme, tak 
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komory tohto kraja, to znamená, sú o tom podrobne informovaní, sú informovaní a súhlasia 

s tým, aby výsledky, ak nebudú v norme, boli riešené ďalším spôsobom cez zdravotné 

poisťovne. Ale všetky výsledky detí, ktoré sa zúčastnia tohto projektu, budú týmito deťmi 

alebo ich rodičmi odovzdané ich pediatrom. To znamená, každý výsledok sa dostane tam, 

kam má, kam to dieťa chodí na preventívne kontroly. 

Čo sa týka otázky pracovných skupín, pracovné skupiny sú zastrešené vždy 

pedagogickým pracovníkom buď z úradu RÚVZ alebo Slovenskej zdravotníckej univerzity. 

A ide o lekára, ktorý je vedúcim tejto pracovnej skupiny, takže všetci tí ostatní, ktorí tam sú 

uvedení, sú v zásade na podružné činnosti. 

Čo sa týka otázky pani poslankyne, ktorá bola predtým, na telesnú výchovu, časťou 

jedného z dotazníkov je aj otázka alebo otázky, ktoré sa týkajú tejto telesnej výchovy 

a smerujú k tomu, prečo deti sa tejto telesnej výchovy nezúčastňujú, prečo sa jej vyhýbajú, čo 

by považovali za prínos, aby sa percento aktivity v tejto oblasti zvýšilo a čo my by sme pre to 

mohli spraviť, aby to tak bolo. Takže toto bude vyhodnocované, tieto výsledky budú potom 

konzultované aj s riaditeľmi škôl, s ktorými tento projekt robíme spolu, aj s odborom školstva 

na tomto úrade, aby mohli zaujať stanovisko k tomu, aby percento detí, ktoré nenavštevujú 

telesnú výchovu bolo nižšie.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou pani poslankyňa Plšeková a pán poslanec Zvonár. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ja chcem len doplniť pána riaditeľa o to, že jeden takýto projekt bol robený 

v Petržalke na základných školách, v minulom roku bol uzavretý. Robilo sa to na vzorke 4000 

detí základných škôl a robil to práve Regionálny úrad verejného zdravotníctva v spolupráci 

s nami, vtedy sme to ako petržalská samospráva kofinancovali. Takýto projekt riešili 

zdravotníci z úradu verejného zdravotníctva. Oni majú vytvorené také pracovné tímy, ktoré 

chodili na školy, tvorili ich lekári a stredný zdravotnícky personál a študenti, ktorí im 

pomáhali pri tom, hlavne pri sumarizácii tých formulárov a výsledkov zapisovaní. A samotné 

vyšetrenia robili lekári z úradu verejného zdravotníctva, ktorí sa práve takýmto preventívnym 

vyšetreniam v minulosti venovali alebo dnes sa aj venujú. 
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No a ešte chcem povedať, že hneď na začiatku, keď sme pripravovali zámer, oslovili 

sme všetkých pediatrov listom z BSK a boli pozvaní aj na takú konferenciu, ktorá bola práve 

v týchto priestoroch, kde sa im celý projekt ukázal. Navrhli sa im možnosti, ako by mohli 

s nami spolupracovať. Niektorí prejavili záujem, niektorí boli skôr takí apatickí, ale podarilo 

sa nám niektorých do toho vtiahnuť. A, samozrejme, všetky výsledky budú vlastne 

prezentované týmto pediatrom a v prípade, že sa nájdu nejaké pozitívne výsledky v zmysle 

ochorení, budú automaticky z úradu verejného zdravotníctva informovaní o týchto 

výsledkoch.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Zvonár. 

 

Doc. MUDr. Ján Zvonár, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ja by som ešte chcel odpoveď na otázku ohľadom biochemických alebo ohľadne 

laboratórnych vyšetrení, ako je to zabezpečené, ako to bude financované a ktorá firma to bude 

robiť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. Máme odpoveď? 

 

MUDr. Valerián Potičný, MPH, riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK:  

Áno. Laboratórne vyšetrenia sú komplikovaná otázka. Výber takého dodávateľa alebo 

realizátora je na verejnom obstarávaní. Výsledok bude známy koncom októbra, začiatkom 

novembra. Samozrejme, že to nemôže byť poskytovateľ, ktorý je nekompetentný, musí 

zasahovať celý Bratislavský samosprávny kraj, ale to už sú kritériá, ktoré sú pre verejné 

obstarávanie. Takže tam to je. 

Nech sa páči. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Môžeme to zobrať tak, ako sme to urobili v predošlom prípade. Pán poslanec Zvonár, 

dáme tú odpoveď do budúceho zastupiteľstva, ako to prebehlo? 
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(Poznámka zapisovateľky: Krátku poznámku p. poslanca Zvonára, prednesenú 

z miesta – bez mikrofónu, som nezaznamenala.) 

Dobre, rozumiem, ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Schwartzová. 

 

Ing. Zuzana Schwartzová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán župan. 

Ja takisto privítam tento veľmi dobre spracovaný a pripravený program a určite 

privítame takýto projekt. Mám len jednu otázku, či sa do tohto projektu môžu prihlásiť aj iné 

stredné školy, nielen stredné školy na území Bratislavského samosprávneho kraja alebo nie 

spravované Bratislavským samosprávnym krajom, napr. cirkevné alebo súkromné stredné 

školy.  

 

MUDr. Valerián Potičný, MPH, riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK:  

Len stredné školy, ktoré sú priamo v gescii BSK, to znamená, tie, s ktorými vieme 

komunikovať, ktorým vieme povedať, že takýmto spôsobom by sme si predstavovali tento 

projekt realizovať. A v zásade ony sú naklonené, aby nám vyšli v ústrety, aby tento projekt 

bol úspešný. 

 

Ing. Zuzana Schwartzová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Poór. 

 

Ing. Ľubomír Poór, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja by som sa takisto chcel pripojiť v podstate k predrečníkom. V prvom rade chcem 

pochváliť tých zodpovedných pracovníkov, ktorí s takouto myšlienkou prišli, a verím, že ak 

sa podarí získať reprezentatívnu vzorku študentov, lebo celý projekt je postavený určite na 

báze dobrovoľnosti, účasti na tom, tak sa konečne podarí získať výsledky o zdravotnom stave 

vo všeobecnosti o študentoch našich stredných škôl. 
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Celý materiál sme prerokovali v komisii školstva a ja som aj tam mal otázku, nevidím 

to teraz ani v materiáli, lebo na komisii bolo prezentované, a týka sa to možno tých odberov, 

čo pán poslanec Zvonár hovoril, ani nie tak to technické zabezpečenie, ale skôr bola aj vtedy 

odo mňa otázka, že kde sa to bude konať. Viem, že vtedy bolo prezentované, že sú nejaké tri 

centrálne miesta, a to Pezinok, Malacky a Bratislava. (MUDr. Valerián Potičný, MPH, 

riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK: Je dohodnuté aj štvrté.) A ja som sa pýtal za Senec. 

Je to doriešené?  (MUDr. Valerián Potičný, MPH, riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK: 

Je to doriešené.) Lebo tam išlo o to, že v podstate si neviem predstaviť tú účasť zo Senca, 

lebo v meste Senec napríklad je niekoľko stredných škôl a určite by tá účasť vzhľadom na to, 

že rodičia si..., aj tak to bude problém, rodičia si musia zobrať dovolenku a ísť s tým 

študentom na odber, aj tak s tým bude problém. Takže som rád, že počujem, že Senec bol 

doriešený. (MUDr. Valerián Potičný, MPH, riaditeľ odboru zdravotníctva, Úrad BSK: Je to 

doriešené.) Takže hádam sa docieli to, aby sa študenti zúčastnili. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Je to veľmi chválitebný projekt, výchovný a preventívny, ktorý chceme našim školám 

uložiť. Čítam tu, že by sme mali výrazne obmedzovať biely chlieb, pečivo, salámy, údeniny, 

cukrovinky, sladkosti. Keď sa pozriem do zadnej miestnosti, kde je pripravené občerstvenie 

pre poslancov, vidím tam biely chlieb, pečivo, salámy, údeniny, cukrovinky a sladkosti. 

Nehovorím, že všetci musíme jesť cviklu, šošovicu a kapustu, ale skúsme ísť aj trochu 

príkladom a vylepšiť si aj náš Body Mass Index. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

(Tak trochu sa pýrim.) 

Nech sa páči, pán poslanec Pekár. 



K bodu 12 – Informácia o projekte „Efektívna podpora kardio-metabolického zdravia v prostredí stredných 
škôl Bratislavského samosprávneho kraja (12)  
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Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Keď už sme tak vtipne začali, tak tam v tomto materiáli je medzi poslednými riadkami 

písané, že máme zabezpečiť našim deťom do veku šesťdesiatpäť..., teda život bez 

kardiovaskulárnych problémov. Čiže ak tu máme nad šesťdesiatpäť, tak tie problémy už 

môžeme mať. 

(Pozn. zapisovateľky: Pán poslanec uviedol výňatok z citátu „Každé dieťa narodené 

v novom miléniu má právo žiť aspoň do 65 rokov bez toho, aby trpelo kardiovaskulárnym 

ochorením, ktorému sa dá predísť. Európska charta zdravia srdca. Citát bol uvedený na 

začiatku dôvodovej správy a na 8. snímke prezentácie v programe PowerPoint 

k prerokúvanému bodu číslo 12.) 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja v každom prípade veľmi podporujem tento materiál, keďže ja som taká chodiaca 

reklama na dobre vykonanú srdcovú operáciu. A ozaj je to o tom, ako sa ľudia dozvedia 

o rôznych rizikách, a musí tá mládež o tomto vedieť. Tento materiál je ozaj dobre pripravený, 

jeden z materiálov, ktorý chcem mimoriadne pochváliť, že si dali záležať, ozaj stručne, tak 

ako aj pán Nesrovnal to prečítal, toto sú veci, ktoré si ľudia musia opakovať. V každom 

prípade také niektoré jednoduché rady, čo medzi mládežou ide, že veď stačí, keď športuješ, to 

je všetko v poriadku, nie, to treba kontrolovať, to si musia uvedomiť, to nie je len o tom, že si 

poviem – „dobre, veď si zabehám“, sú rôzne vplyvy na kardiovaskulárny cyklus a treba to 

kontrolovať. Takže keby pán predseda dovolil, tak by som hlasovať dvakrát za. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Keďže nikto ďalší nie je prihlásený do diskusie, poprosím návrhovú komisiu, aby nám 

predniesla návrh uznesenia. 

 



K bodu 12 – Informácia o projekte „Efektívna podpora kardio-metabolického zdravia v prostredí stredných 
škôl Bratislavského samosprávneho kraja (12)  
K bodu 13 – Návrh na pokračovanie projektu INTERACT ENPI II – poskytovanie technickej pomoci pre 
programy cezhraničnej spolupráce na vonkajších hraniciach Európskej únie (13)  
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Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený s materiálom, to znamená:  

Zastupiteľstvo po prerokovaní: A. berie na vedomie informáciu... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 17.)  

Ďakujem pekne. 

Z tridsiatich šiestich prítomných poslancov „za zdravie“ hlasovalo tridsaťšesť. Takže 

návrh bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu číslo 13. (Poprosím vás o trpezlivosť.) Je to Návrh na 

pokračovanie projektu INTERACT ENPI II – poskytovanie technickej pomoci pre 

programy cezhraničnej spolupráce na vonkajších hraniciach Európskej únie.  

Materiál máte pred sebou.  

Poprosím pána podžupana Nesrovnala, aby sa ujal slova. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Kolegyne a kolegovia,  

projekt INTERACT už sme dostatočne skloňovali v tejto sále. Jeho podprojektom je 

projekt ENPI, to je European Neighbourhood and Partnership Instrument. Je to projekt 

zameraný na podporu, na kooperáciu a spoluprácu nečlenských krajín Európskej únie v rámci 

rozvojových projektov. 

Činnosť, ktorú vykonávajú pracovníci INTERACT-u, hradí v plnom rozsahu Európska 

komisia. My vám navrhujeme, aby sa predĺžila zmluva, ktorá už tu dva roky existuje, pretože 

je to prestížna záležitosť, nás to nič nestojí a, naopak, zjednáva nám to rešpekt a prináša aj 

skúsenosti. 

Takže to je podstata tohto návrhu. 

Prosím vás o podporu. 



K bodu 13 – Návrh na pokračovanie projektu INTERACT ENPI II – poskytovanie technickej pomoci pre 
programy cezhraničnej spolupráce na vonkajších hraniciach Európskej únie (13)  
K bodu 14 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 
samosprávneho kraja za 1. polrok 2011 (3)  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného k tomuto bodu, poprosím návrhovú komisiu 

o podrobné prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako je písomne 

predložený: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu: 

A. schvaľuje pokračovanie projektu INTERACT, ENPI II od 1. 10. 2011 v dĺžke trvania 

28 mesiacov. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujte sa a hlasujte. 

Teraz. 

(Hlasovanie číslo 18.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo tridsaťdva poslancov, jeden poslanec nehlasoval – z tridsiatich troch 

prítomných. 

Konštatujem, že návrh bol schválený tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

 

Prechádzame k bodu číslo 14 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru 

hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja za 1. polrok 2011. 

Dámy a páni, 

máte pred sebou predmetnú správu. 

Poprosím pána hlavného kontrolóra, aby nám ju uviedol. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

(Ja som bez drôtového prenosu.) 



K bodu 14 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 
samosprávneho kraja za 1. polrok 2011 (3)  
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Vážený pán predseda, vážená pani podpredsedníčka, vážení páni podpredsedovia, vážené 

panie poslankyne, páni poslanci a milí hostia, 

tak ako každý polrok, aj teraz predkladám správu o kontrolnej činnosti za polrok, 

konkrétne za 1. polrok tohto roka.  

Keďže správa prešla komisiami, nebudem sa zaoberať detailmi, ale len telegraficky 

zhrniem niektoré dôležité informácie. 

Pokiaľ ide o objem kontrolovaných finančných prostriedkov, najvýznamnejšou 

kontrolou alebo kontrolami sú kontroly vykonané na Úrade Bratislavského samosprávneho 

kraja. 

Kontrola vybavovania sťažností takisto na Úrade Bratislavského samosprávneho kraja 

skončila záznamom, čo v našej reči znamená, že tam neboli žiadne zistenia. 

Na základe týchto kontrol a výsledku týchto kontrol v roku 2010 vykonaných na 

Úrade BSK konštatujem, že došlo k výraznému zlepšeniu finančnej disciplíny a oblasti 

finančného riadenia aj vďaka vypracovaniu a dodržaniu vnútorných smerníc a príkazov 

riaditeľa úradu.  

Tento pozitívny trend, ktorým sa vlastne vyznačujú výsledky z týchto kontrol, nás 

privádza na myšlienku, aby som sa obrátil v najbližšej budúcnosti na vás, panie poslankyne 

a páni poslanci, s tým, aby sme interval vykonávania týchto kontrol z polročného predĺžili na 

ročný, prípadne dlhší. Ide o to, že tieto kontroly nám viažu veľkú kapacitu nášho útvaru 

a zostávajú nám... (Pozn. zapisovateľky: Výmena mikrofónu.) (Ďakujem pekne.) ... zostávajú 

nám doslova visieť kontroly v organizáciách, kde je Bratislavský samosprávny kraj 

zriaďovateľom. Tam sú intervaly rádovo oveľa vyššie ako tie, ktoré robíme na úrade, a síce až 

päťročné. Z tohto dôvodu sa v najbližšej budúcnosti na vás obrátim. 

V priebehu 1. polroka – telegraficky len toľko – sme sa zúčastnili na dvadsiatich 

piatich kontrolách. Skončili sme štrnásť kontrol, päť kontrol je vecne síce skončených, ale sú 

v štádiu oboznamovania, prípadne prerokúvania. 

Tento zoznam v podstate máte v materiáli, takže ho nebudem nejako veľmi detailne 

rozoberať. 

Z tých kontrol, ktoré boli k 30. 7. neprerokované, spomeniem kontrolu v strednej 

odbornej škole knihovníckych a informačných štúdií, prípadne vo firme J. F. Hlaváček, 

poradenské, konzultačné a obchodno-sprostredkovateľské služby. Pri tejto kontrole ide 

o financovanie rekonštrukcie futbalového štadióna. 



K bodu 14 – Správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 
samosprávneho kraja za 1. polrok 2011 (3)  
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Medzitým, samozrejme, sa situácia už posunula ďalej, napríklad včera sme skončili 

kontrolu hospodárenia v divadle Ludus. 

Aby som bol celkom aktuálny, pred niekoľkými dňami sme začali kontrolu v DSS 

Rača. Ide o mimoriadnu kontrolu, ktorú sme rozbehli najmä vďaka viac ako desiatke došlých 

podaní od obyvateľov tohto zariadenia a zároveň aj na základe žiadosti pána predsedu, aby 

sme zistili skutočný, objektívny stav v tomto zariadení v oblasti finančného riadenia tohto 

domova sociálnych služieb. Takže ihneď keď budeme mať výsledky z tejto kontroly, budem 

vás informovať, v prvom rade, samozrejme, finančnú komisiu, a, myslím, že bude záujem aj 

priamo tuná v zastupiteľstve. 

Toľko k tejto informácii. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, poprosím návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie RNDr. Peter Mach, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia tak, ako ho máte písomne 

predložený s materiálom: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu: 

A. berie na vedomie správu o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra 

BSK za 1. polrok 2011. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 

(Hlasovanie číslo 19.)  

Ďakujem pekne. Za bolo tridsať poslancov, proti nebol nik, nik sa nezdržal, jeden 

nehlasoval – z prítomných tridsaťjeden. 

Takže konštatujem, že návrh sme schválili tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 



K bodu 15 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  (14)  
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Prechádzame do bodu Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie.  

Čiže otváram diskusiu k tomuto bodu – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko, po ňom pani poslankyňa Hanulíková. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda. 

Dovoľte mi, aby som kolegom a kolegyniam podal správu z komisie na ochranu 

verejného záujmu, ktorá, bohužiaľ, musela konštatovať, že k dnešnému dňu máme jedného 

poslanca, ktorý si nesplnil zákonnú povinnosť a nepodal ani k dnešnému dňu zákonom 

stanovené podania. Nebudem teraz menovať, máme aj také menšie, drobné prehrešky, ale 

chcem vás len informovať, že na budúce zasadnutie zastupiteľstva už podáme správu aj s tým, 

že dáme návrh na riešenie, aby o tom rozhodlo zastupiteľstvo. Čakali sme, chcel som to podať 

oveľa skôr. Samozrejme, niektorí poslanci využili možnosť do 30. 6. odovzdať daňové 

priznanie, takže komisia nemohla dovtedy o tom zákonne rozhodnúť, lebo využili zákonné 

právo odloženia termínu. Ale k dnešnému dňu nemáme toto podanie, a preto len vám dávam 

informáciu, že na nasledujúce zastupiteľstvo dáme už informáciu a návrh na riešenie. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem za informáciu. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Hanulíková. 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Vážený pán župan,  

ja by som sa predsa len vrátila k tomu financovaniu samosprávy. Nedá mi..., sami sme 

počuli v bode 7 – povodne, peniaze potrebujeme, v bode 8 – cyklotrasy, synagóga, nakoniec 

k všetkému. Čiže bolo by mi veľmi ľúto, aby sme nezabojovali za to, aby samospráve peniaze 

nezobrali, tak si dovolím predložiť návrh uznesenia. Prečítam ho:  

Zastupiteľstvo BSK žiada predsedu BSK informovať ministra financií o nesúhlasnom 

stanovisku Zastupiteľstva BSK s navrhovanou zmenou financovania samosprávy. 

Čiže ja si dovolím predložiť tento návrh a bola by som rada, aby sme jasne všetci 

deklarovali, že nechceme, aby samospráve peniaze zobrali, aby sme všetky tieto naše plány, aj 

čo sa týka rozpočtu, aj čo sa týka tých, ktoré sme dnes predložili...; pred chvíľočkou sme mali 



K bodu 15 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  (14)  
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krásnu zdravotnú tematiku, zabudla som sa spýtať, že koľko to stojí; určite to bude stáť tiež 

veľa peňazí. Čiže aby sme na všetky tieto naše projekty mali peniaze, tak aspoň takýmto 

spôsobom by sme mohli zabojovať. 

To bola jedna téma. Návrh uznesenia predkladám. 

A druhá téma je: Chcela by som poprosiť: tuná tých seniorov, ktorí..., neviem, 

nebudem to teraz riešiť, nebudeme to tu konfrontovať, oni že vraj napísali písomne žiadosť na 

Úrad BSK, že by chceli vystúpiť. Bolo im povedané, že to dali na zlé oddelenie atď., tak ja by 

som chcela poprosiť, aby v bode rôzne mohli vystúpiť s problémom, ktorý majú.  

Takže tieto dve témy. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Pani poslankyňa, ja si cením veľmi tú snahu, ja som hovoril, ako budeme postupovať. 

Tak sme sa dohodli ako predsedovia klubov. Vy dávate teraz návrh uznesenia, ja tomu 

rozumiem. Tuná pán poslanec, pán podžupan Nesrovnal hovorí, že to je v rozpore 

s rokovacím poriadkom. Takže poprosím, pán podžupan Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Pani kolegyňa, podľa rokovacieho poriadku článku 6 bod 7 písm. c) sa v bode rôzne – 

všeobecná rozprava môže diskutovať, ale pri rokovaní o tomto bode nie je možné podávať 

návrhy, o ktorých sa má hlasovať. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Inými slovami, môj návrh je taký, že pokiaľ to chceme naozaj riešiť, však tá vec sa 

bude ťahať do decembra, tak nech sa páči, návrh ako bod na rokovanie ďalšieho 

zastupiteľstva. To nič nemení na tom fungovaní, o akom som povedal, že ako postupujeme, 

ako sme postupovali a postupovať budeme. 

Nech sa páči, pani poslankyňa. 

 

Ing. Iveta Hanulíková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Chcela som iba povedať, že na tom uznesení v podstate nič nie je. Ja som len chcela, 

aby ste mali väčšiu podporu pri rokovaní a pri presadzovaní toho, aby samospráve nezobrali 



K bodu 15 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  (14)  
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peniaze. Takže ja to dám ako interpeláciu a predložím to. Lebo pri tom hlasovaní boli veľké 

chaosy, chcela som to predložiť, ale nakoniec už sa to ukončilo, potom boli päťminútové 

všelijaké..., nechcela som k inému bodu, tak som to nechala do bodu rôzne. Pokiaľ si myslíte, 

že sa to nedá, tak to potom predložím na budúce zastupiteľstvo, a teda to sformulujem ako 

interpeláciu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Ešte k tomu vášmu druhému bodu: Ja nemám problém, pokiaľ tu máme nejakú žiadosť 

o vystúpenie ľudí, o tom dať hlasovať. Ja ale poprosím, najprv dobehneme poslancov, čo sú 

prihlásení, a hneď to dáme.  

Takže pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Ja by som sa chcela opýtať v podstate na tú tragickú udalosť, ktorá sa stala minulý 

týždeň v jednom našom zariadení, v internáte, že či a ako je zabezpečená bezpečnosť našich 

študentov, obyvateľov týchto zariadení, či dochádzajú do kontaktu aj s obyvateľmi zariadenia, 

ktorí nie sú študenti, ale dospeláci, pretože tá tragická udalosť sa stala, myslím, nie našej 

študentke, ale bola to ubytovaná pani v rámci komerčného prenájmu, že či vlastne naši 

študenti dochádzajú do kontaktu s ľuďmi dospelákmi, ktorí sú ubytovaní v našich 

zariadeniach. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Je to veľmi smutná záležitosť, nestalo sa to niekomu od nás, stalo sa to v prenajatom 

priestore.  

Poprosím pána Csabaya, či máme nejaké správy, ktorými sa vieme vyjadriť 

k bezpečnosti práve našich žiakov, prípadne ľudí, ktorí sú u nás ubytovaní v zariadeniach, to 

znamená, aj učitelia, ktorým ponúkame kapacity. 

Nech sa páči. 

 



K bodu 15 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  (14)  
 
 

 
 

Zápisnica z XIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 9. septembra 2011 

70

Ing. Roman Csabay, riaditeľ odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK: 

Prajem pekný deň! 

V podstate stalo sa to v časti školského internátu, ktorý sa využíva na ubytovanie 

v prvom rade stredoškolských študentov, prípadne na prenájom priestorov, prenájom ďalším 

subjektom. Štandardne nie je bežné, že by sa prenajímali priestory, ktoré sú prístupné 

študentom, aj ďalším subjektom. V tomto prípade ale objekt je zabezpečený tak, že cez 

vstupnú halu je to monitorované kamerovým systémom, bolo to všetko zdokumentované, 

samozrejme, ak tam prídu iní ľudia, situácia sa stala taká, aká je, tragická, zabezpečiť, 

samozrejme, dopredu sa to jednoducho nedá. Nikto neočakával, že takéto niečo sa stane. 

Zatiaľ neviem, či už je ukončené vyšetrovacie konanie, pretože polícia nejaké 

informácie nám ako zriaďovateľovi nedáva, komunikuje priamo so subjektom, ktorý je vo 

vlastnej právnej subjektivite. Keď budeme mať informácie, budeme možnože aj múdrejší 

k pristúpeniu zabezpečenia, aby sme predišli takýmto udalostiam.  

Zatiaľ poviem asi len toľko. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

V každom prípade my máme na budúci týždeň stretnutie s riaditeľmi všetkých škôl 

a internátov a táto téma bezpečnosti tam bude témou, lebo aj rodičia sa vždy na to obracajú 

pravidelne, takže je to záležitosť, ktorú chcem, aby sme si prediskutovali, aby oni ako 

zodpovední sa k tomu vyjadrili, k týmto jednotlivým záležitostiam. Pokiaľ bude existovať 

nejaká župná možnosť, ako posilniť bezpečnosť, nie je problém. 

Nech sa páči, pán poslanec Balla. 

 

Ing. Ladislav Balla, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Chcel by som písomne interpelovať konkrétne vás a predmetom interpelácie je 

využívanie fondov z európskych zdrojov. 

Mal by som také štyri okruhy.  

Po prvé, chcel by som nadviazať aj na to, čo ste vy aj pán podžupan hovorili o tom, že 

maximálne treba využívať externé zdroje. Samozrejme, že s tým súhlasím, ale ja si myslím, 

že aj efektívne tieto zdroje treba využívať. Preto by som sa chcel opýtať, že aké dôvody 

a argumenty boli rozhodujúce pre výber projektu „cyklomost“, keďže viem, že v tomto 
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programe cezhraničnej spolupráce Slovenská republika – Rakúsko je až päť projektov. Prečo 

práve tento projekt bol uprednostnený? 

Po druhé by som sa chcel opýtať alebo interpelovať, prečo bola komisia na výstavbu 

mosta Záhorská Ves – Angern zrušená, nepracuje. 

Po ďalšie, aké sú doterajšie náklady na menovaný projekt, teda most Záhorská Ves – 

Angern, lebo viem, že už deväť rokov sa na tomto pracovalo, čiže nejaké dokumenty, 

projekty boli vypracované. 

A posledné: Koľko finančných zdrojov je v programe cezhraničnej spolupráce 

Slovenská republika – Rakúsko na obdobie 2007 až 2013 a na čo sa tieto plánujú využiť?  

Ďakujem za pozornosť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za záujem. 

Pán poslanec, to je presne ten typ debaty, na ktorý veľmi, veľmi radi podrobne 

odpovieme a veľmi, veľmi rád na budúcom zastupiteľstve rovno na začiatku si môžeme 

k tomuto prejsť aj diskusiu, lebo to je to, čo si myslím, že by sme si mali povedať, aj ako to 

bolo v histórii, aj to, čo hovorím, že vyzerá to tak, že my ďaleko, ďaleko viacej a lepšie 

čerpáme v tejto chvíli, ako bola história.  

Pre mňa to nie je o politike, pre mňa je to naozaj o záchrane každého jedného 

možného centa a tu pred vami si to môžeme dopodrobna prebrať. 

Veľmi pekne ďakujem za tú otázku. 

Nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie. 

Pokiaľ je záujem zo strany občanov, Barbora, pani Kropáčková, koho máme 

prihláseného? 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Poprosím vás, vaše meno. Ja musím dať o tom hlasovať.  

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Pán Graus. Takže nech sa páči, pán Graus chce hovoriť za dôchodcov. 

Poprosím, tak ako je u nás štandard rokovacieho poriadku, musím nechať o tom 

hlasovať. 

Dávam hlasovať o tom, aby mohol pán Graus vystúpiť tu pred nami. Upozorňujem na 

časový limit tri minúty.  

Poprosím, prezentujte sa a hlasujte. Teraz. 
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(Hlasovanie číslo 20.)  

Za bolo dvadsaťdeväť poslancov, proti bol jeden, dvaja sa zdržali – z prítomných 

tridsiatich dvoch. 

Pán Graus, máte tri minúty slovo. 

 

Ladislav Graus, klient Domova sociálnych služieb a zariadenia pre seniorov Rača, časť ZPS, 

Pri vinohradoch 267: 

Vážení predstavitelia Úradu Bratislavského samosprávneho kraja, vážené poslankyne, vážení 

poslanci a všetci prítomní, 

ďakujem za slovo, ktorým vás oslovujú takmer všetci dôchodcovia zo zariadenia pre 

seniorov Pri vinohradoch. 

Pri všetkých rokovaniach konaných pred posledným v júni 2011 nám osobne pani 

Németh dala prísľub, že budeme účastní pri tvorbe nového návrhu všeobecne záväzného 

nariadenia, ktoré bude zohľadňovať priznané skutočné oprávnené náklady na sto 

jednoizbových bytov dvoch obytných domov Pri vinohradoch. Ďalej nám povedala, aby sme 

platili sumy podľa bývalých rozhodnutí. Aj napriek tomu prísľubu sme sa o vyvesenom 

návrhu dozvedeli až z webu BSK. K tomuto návrhu sme zaslali v termíne elektronicky aj 

poštou doporučene pripomienky Úradu Bratislavského samosprávneho kraja a elektronicky aj 

celému zastupiteľstvu. 

Osobne pani Németh uviedla na zastupiteľstve 24. júna, že Úrad Bratislavského 

samosprávneho kraja žiadne pripomienky nedostal. 

Ďalej predsedajúci uviedli, že dostali ďakovný list od nás obyvateľov Pri vinohradoch, 

údajne podpísaný obyvateľmi a ich rodinnými príslušníkmi. Uvedené sa nezakladá na pravde. 

Žiadny ďakovný list predstaviteľom Bratislavského samosprávneho kraja sme väčšina (vtedy 

z deväťdesiatich troch dôchodcov) nepísali a ani nepodpísali. Uvedený ďakovný list 

iniciovalo a napísalo vedenie zariadenia, ktoré k tomuto pripojilo podpisy väčšiny obyvateľov 

z Podbrezovskej a pár podpisov obyvateľov Pri vinohradoch a rodinných príslušníkov. 

My podpísaní dôchodcovia chceme znova upriamiť pozornosť na 1579 podpisov na 

petícii proti 100-percentnému navýšeniu platieb len za náklady spojené s bývaním, doručenej 

do podateľne Úradu Bratislavského samosprávneho kraja dňa 11. marca 2011, v ktorej sú 

podpísaní všetci obyvatelia zariadenia Pri vinohradoch, ich rodinní príslušníci a ďalší občania 

Slovenska. 



K bodu 15 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  (14)  
 
 

 
 

Zápisnica z XIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 9. septembra 2011 

73

Z uvedených dôvodov predkladáme Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 

a zastupiteľstvu na schválenie tento návrh: 

Všeobecne záväzné nariadenie číslo 39 a 43 dať v našom prípade do súladu s § 71 

ods. 2 zákona č. 448, kde verejný poskytovateľ určuje sumu úhrady za sociálnu službu, 

spôsob jej určenia a platenia úhrady najviac vo výške ekonomicky oprávnených nákladov, 

ktoré kopírujú 100 % sumy, najviac 135,70 eur a 212,60 eur, na znížení ktorých ešte podľa 

našich sťažností zo 17. júla a 29. augusta 2011 trváme, a ďalej do súladu s našimi 

oprávnenými pripomienkami a sťažnosťami. 

Dôkazom sú náklady na bytové domy Pri vinohradoch podľa strany číslo 4, ktorú 

omylom Úrad Bratislavského samosprávneho kraja pripojil k všeobecne záväznému 

nariadeniu číslo 43, kde údajne náklad na byt bez inventára je priemerne 135,70 eur a náklad 

na byt s inventárom je priemerne 212,60 eur. Avšak mnohí z nás tieto byty zrekonštruovali na 

vlastné náklady a inventár v týchto bytoch roky užívajú vlastný, ten pôvodný za sedemnásť 

rokov už dávno uhradili aj tí, ktorí ho neužívali, a inventár mal byť už odpísaný. 

Taktiež sme proti akémusi prerozdeľovaniu energií na bytové domy Pri vinohradoch 

podali sťažnosť, ktorú sme pre akési spochybnenie podpisov Úradom BSK duplicitne uviedli 

v našej sťažností z 29. augusta. Táto bola zastupiteľstvu taktiež zaslaná elektronicky. 

Ešte raz vám opakujeme, že v uvedených jednoizbových bytoch len bývame, v týchto 

si hradíme všetko sami tak ako ostatní dôchodcovia na Slovensku. 

Bod druhý: Úhradu za údajnú sociálnu službu, ktorou je pre nás len ubytovanie, dať do 

súladu s poslednou tabuľkou na strane číslo 5 dôvodovej správy k všeobecne záväznému 

nariadeniu 39 z 15. decembra 2010, kde podiel výšky úhrady na bežných výdavkoch 

v percentách pri zariadeniach sociálnych služieb s celoročnou formou pobytu je navýšenie 

o 4,11 % z 24,4 na 28,51 %, a nie ako jedine v našom prípade kvôli akejsi ploche o 100 %. 

Zákon 448 nehovorí o akejsi úhrade za plochu, ale o podieľaní na skutočných nákladoch za 

spotrebu, ktoré keď sú v nesúlade s vymyslenou úhradou podľa plochy, od ktorého systému 

úhrad odstúpil už aj Trenčiansky samosprávny kraj, je nevyhnutné pre byty Pri vinohradoch 

zvoliť iný systém účtovania, ktorý bude kopírovať skutočné náklady spojené s bývaním. 

Z tohto dôvodu sme sa rozhodli akceptovať návrh Úradu Bratislavského 

samosprávneho kraja prehodnotiť dva obytné domy Pri vinohradoch na nájomné byty, 

z ktorého z nejakých príčin zišlo.  

Toto všetko mal Úrad Bratislavského samosprávneho kraja mať na zreteli pri tvorbe 

návrhu všeobecne záväzného nariadenia číslo 39. Predstaviteľmi Bratislavského 
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samosprávneho kraja priznaným pomýlením sa na zastupiteľstve dňa 24. júna, avšak 

nezapracovaním našich oprávnených hromadných pripomienok nás Úrad Bratislavského 

samosprávneho kraja nechal v situácii, kedy zmluvy na sumu ani podľa všeobecne záväzného 

nariadenia číslo 43 sme nemohli akceptovať, a tieto sme nepodpísali a ani nepodpíšeme. 

Zmluvy podpísané dôchodcami pod nátlakom zastrašovania okamžitým deložovaním aj 

v neprítomnosti obyvateľa bytu sociálnym odborom Úradu Bratislavského samosprávneho 

kraja a vedením zariadenia v Rači sú neplatné. 

Ešte raz ďakujem za takmer všetkých dôchodcov zo zariadenia pre seniorov Pri 

vinohradoch. Osobitné poďakovanie patrí pánu poslancovi Ftáčnikovi a pánu poslancovi 

Zvonárovi, ďalej zo Slovenského rozhlasu pánu Katuškovi a z televízie Markíza pani 

Gazdíkovej. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Ja len takto, aby sme to naozaj doniesli na nejakú úroveň: 

Toto je predmetom viacerých sťažností. Vo všetkých postupujeme veľmi, veľmi 

chirurgicky presne, lebo boli zaslané aj ombudsmanovi aj na Úrad vlády, aj s nimi 

spolupracujeme, aj prezidentovi. Nechcem tie jednotlivé veci ja tu vyvracať, ktoré tu zazneli, 

ale ubezpečujem vás, že tieto sťažností naozaj veľmi, veľmi podrobne skúmame. Aj tam boli 

prípady, kde ľudia hovorili, že to nepodpísali. Podľa mňa je to naozaj jeden akože veľmi, 

veľmi malý prípad z toho všetkého, čo tu máme. To znamená, máme tisíce ľudí, ktorým 

poskytujeme takúto službu práve v niekoľkých, doslova, myslím, v tridsiatich siedmich 

veľkorozmerných bytových jednotkách. Tento problém stále trvá, takže ja by som nabádal 

k veľmi chladnej hlave a k veľmi profesionálnemu prístupu. 

Pani podžupanka Németh, nech sa páči. 

 

PhDr. Gabriella Németh, poslankyňa Zastupiteľstva BSK a podpredsedníčka BSK:   

Ďakujem pekne, pán župan. 

 

 



K bodu 15 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  (14)  
 
 

 
 

Zápisnica z XIII. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 9. septembra 2011 

75 

Vážené kolegyne a kolegovia, 

považujem za potrebné veľmi krátko reagovať na to, čo tu odznelo, nakoľko bolo 

viackrát spomenuté moje meno. Nebudem sa vracať k tým tvrdeniam, ktoré sa nezakladajú na 

pravde. Ja by som vás chcela len ubezpečiť, že so žiadnym problémom sme sa nezaoberali 

doposiaľ toľko ako práve s problematikou obyvateľov Domova seniorov Rača. Prejavili sme 

maximálnu empatiu s našimi dôchodcami aj s tým, že sme sa vrátili k už prijatému všeobecne 

záväznému nariadeniu a navrhli sme tam určenie stropu úhrady za používanie priestoru za 

štvorcové metre, aby sme vyšli v ústrety našim klientom, ktorí sa obrátili na nás s takouto 

požiadavkou. Urobili sme to napriek tomu, že všetci veľmi dobre vieme, aj dnes to tu 

niekoľkokrát odznelo, že župa je v ťažkej finančnej situácii a čaká nás ešte ťažší rok. Táto 

zmena bude stáť túto župu ročne okolo 70 tisíc eur. Napriek tomu sme pristúpili k tejto 

zmene, aby sme vyšli v ústrety aspoň sčasti našim klientom. Niektorí klienti si to ocenili, 

niektorí klienti sa nás snažia zatlačiť ešte viacej do kúta a chcú dosiahnuť to, aby platili 

úhrady za poskytované sociálne služby, ktoré vôbec nepotrebujú podľa stupňa posúdenia, 

nakoľko ide o klientov, ktorí majú stupeň odkázanosti 1, 2, 3, dvaja majú... – jeden piaty 

stupeň a jeden šiesty stupeň. Pýtam sa vás: keď budeme ustupovať a budeme stanovovať 

sumu za poskytovanie sociálnych služieb na tej úrovni, ako oni požadujú od nás, bude to 

spravodlivé voči ostatným oblastiam? Veď my potrebujeme financie v odbore školstva, my 

potrebujeme financie na zdravotníctvo, my potrebujeme financie na opravu a údržbu ciest, my 

potrebujeme x-oblastí pokryť, kde máme stále deficit. Tak ja neviem skutočne, prečo si 

necenia naši dôchodcovia tú našu snahu, ktorú sme prejavili prijatím novely nášho všeobecne 

záväzného nariadenia v júni. 

Rada by som ale zareagovala na to vyhlásenie pána Grausa, ktoré povedal úplne na 

konci svojho vystúpenia, ohľadom toho, že zmluvy nepodpísali a ani nepodpíšu. Chcem vám 

oznámiť, že sme požiadali o vyjadrenie ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny, čo 

v takom prípade, ak klient nemá uzatvorenú zmluvu na poskytovanie sociálnej služby. Dostali 

sme odpoveď včerajším dňom, kde je jasne napísané, že župa je povinná uzatvoriť zmluvu 

o poskytovaní sociálnej služby, ak o to klient požiada. Ak sa klient rozhodne, že nepožiada 

o uzatvorenie zmluvy o poskytovaní služby, má možnosť využiť službu iného sociálneho 

zariadenia v súčinnosti župy alebo podľa toho, ktoré zariadenie si vyberie. 

Chcem upozorniť všetkých našich klientov, ktorí sú preposúdení, a chcem uviesť na 

margo, že všetci sú preposúdení, a zákon jednoznačne v prechodných ustanoveniach hovorí, 

že po nadobudnutí právoplatnosti rozhodnutia o posúdenie odkázanosti na poskytovanie 
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sociálnej služby musí byť uzatvorená zmluva o poskytovaní týchto služieb. Pokiaľ nie, 

nemajú právny titul ďalej odoberať sociálnu službu. 

Ja len toľko na dokreslenie, aby ste mali naozaj v tom jasno, čo sme všetko doteraz pre 

to urobili, aby sme vyšli našim klientom v ústrety. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, ešte bolo jedno prihlásenie. 

Vaše meno? (V reakcii na hlas z pléna:) Pani Schmidtová. 

Takže poprosím, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, prezentujme sa 

a hlasujme teraz o vystúpení pani občianky Schmidtovej. 

(Hlasovanie číslo 21.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za bolo dvadsaťdeväť, proti bol jeden, zdržali sa dvaja – z prítomných tridsiatich 

dvoch. 

Takže pani Schmidtová, máte slovo. 

 

PaedDr. Viola Schmidtová, riaditeľka DSS a zariadenia pre seniorov, Hrnčiarska 37, Pezinok: 

Ja by som akože chcela poďakovať za dôchodcov v Pezinku, že naozaj..., ja nebudem 

rozprávať teda o zákone, ja poviem realitu. 

Prvýkrát, keď sa schvaľovalo posledné VZN o úhrade, naši obyvatelia v penziónovej 

časti majú obytnú miestnosť 45 – 47 m2, vtedy platili 313 alebo 320 eur. Po..., vlastne v júni, 

kedy sa novelizovalo VZN, išla vlastne dolu tá úhrada o 100 eur. Čiže, je tu aj pani Hradská, 

ktorá vlastne platila v januári 313 eur, teraz po úprave platí 213 eur. Čiže ja si myslím, že...; 

nechcem nadŕžať ani Bratislavskému samosprávnemu kraju, nechcem nadŕžať ani poslancom, 

ale ja si myslím, že krok ústretový tu bol. 

Naši klienti aj prvýkrát podpísali zmluvy, aj teraz podpísali zmluvy. Čiže tam vlastne 

treba naozaj veľmi citlivo postupovať k tým obyvateľom – klientom a vysvetľovať im od rána 

do večera a od večera do rána, aby to pochopili. 

Ja môžem povedať iba jedno, že keď som nastupovala do zariadenia, ja som prijímala 

klientov, ktorí mali toľko rokov, ako ja mám teraz, čiže boli v dôchodkovom veku, a túto 

službu poberajú už 15 až 18 rokov a naozaj ju majú zadarmo. Čiže... 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za vystúpenie. 

Ja mám jeden návrh, lebo bavili sme sa o tomto probléme, ja naozaj nechcem, aby sa 

z toho robil politický problém. Ide naozaj o veľmi, veľmi malú hŕstku ľudí, a proste je mi to 

také zvláštne, že proste keď niekto ďakuje tým, ktorí ponechávali zvýšenie, hej?, to boli práve 

páni sociálni demokrati, ktorí akože trvali na tom, aby mali zvýšené úhrady práve títo občania 

v Rači, a teraz im ďakujú, takže neviem, či je to úplne informovaný postup.  

Ale ja si myslím, že buďme féroví voči všetkým, lebo my si naozaj vážime všetkých, 

nielen v Rači, ale aj po celej našej župe. Viem, že aj pani poslankyňa Zemanová aj pani 

poslankyňa Apalovičová dôverne poznajú situáciu, aká tam je, a mohli by sme o tom hovoriť 

hodne, hodne dlho. Ja by som rád povedal, že pani poslankyňa Plšeková aj pani podžupanka 

Németh sa ponúkli, že sú ochotné zvolať znova sociálnu komisiu, prejsť si všetky tieto 

záležitosti. Hovorím, je to aj predmetom šetrení aj tej sťažnosti aj toho, čo pán kontrolór 

povedal, dostal odo mňa list, kde som ho požiadal o mimoriadnu kontrolu práve o tých 

ekonomicky oprávnených nákladoch, nech sme si naozaj všetci čistí, nech to máme normálne, 

civilizovane na stole, nech sa fundovane rozhodneme. Toto by nemalo byť také, že jeden 

hovorí, že hovorí za všetkých, potom ďalší dôjde, že hovorí za všetkých, potom sa zistí, že 

ďalší povie, že to nepodpísal. Tu platí nejaký zákon. Toto zastupiteľstvo, mimochodom, 

takmer jednomyseľne rozhodlo o tej prvej úhrade, a toto zastupiteľstvo v júni tú úhradu 

znížilo, okrem teda sociálnych demokratov, ktorí trvali na tom, že úhrada má byť vyššia, 

neviem prečo, ale ako..., nechcem to takisto, aby sme sa k tomu dáko špeciálne vracali. 

Zoberme ten prípad, keď je to tridsaťsedem ľudí, nech sa páči, sociálna komisia, povenujme 

sa tomu, dajme si to nabudúce normálne na debatu a skúsme to rozhodnúť tentokrát už bez 

nejakých tričiek a pomôžme tým ľuďom, ak sú tam nejaké vážnejšie prípady. Ale predsa len 

si myslím, že proste ako bytové jednotky o rozlohe 38,9 m2, takéto za 233 eur v Bratislave..., 

mnohá mladá rodina, mnohá mladá rodina s deťmi zajtra by sa tam nasťahovala, zajtra by sa 

tam nasťahovala. Zajtra by sa tam nasťahovala. A nepripadá mi to veľmi fér, aby sme proste 

toto ešte nejako prudko, radikálne znižovali. 

Pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo, pán predseda.  
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Mňa sa to takisto veľmi dotýka, pretože sú to ľudia, ktorí žijú v mojom volebnom 

obvode, a navštevujem to zariadenie, poznám tú problematiku, ale naozaj je to len môj pohľad 

a pohľad informácií, ktoré sú zo strany klientov, a preto veľmi vítam, že sa tam realizuje 

kontrola, a očakávam teda výstupy z tejto kontroly, aby sme vedeli zaujať skutočne 

objektívne stanovisko. A bola by som rada, keby sa pán kontrolór aj zaoberal tým, čo povedal 

pán Graus, že si tam z pohľadu klientov myslia, že zmluvy sú neplatné. Čiže možno aj pohľad 

na tie zmluvy, aby sme mali stanovisko vaše, čo sa týka znenia dikcie zmluvy a týchto 

námietok, ktoré vzniesli. 

A chcela by som pekne poprosiť pani poslankyňa Plšekovú ako predsedníčku komisie 

sociálnej, keďže nie som jej členom, že či by som mohla byť prizvaná na rokovanie komisie, 

keď sa bude tento bod prerokovávať, aby som mohla mať ešte podrobnejšie informácie. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, veľmi pekne ďakujem za 

účasť, veľmi pekne ďakujem za úprimnú reč. 

Prajem pekný víkend. A teším sa, napriek tým vyhliadkam, o ktorých sme hovorili 

o financiách, na ďalšiu spoluprácu v prospech ľudí celej Bratislavskej župy. 

Dovidenia!  

(Ukončenie zasadnutia o 12:14 h.) 

x x x 
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